
ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ2024  SAYI: 27

ADANA, ANA KONTEYNER LİMANI İLE  
KÜRESEL CAZİBE MERKEZİ 
OLMA FIRSATI YAKALADI

ADASO, AVRUPA 
DİJİTAL İNOVASYON 
MERKEZLERİ AĞINA 
KATILDI
Dijital Avrupa Programı’nın en 
önemli mekanizmalarından biri 
olan Avrupa Dijital İnovasyon 
Merkezleri ağına kabul edilen 
ADASO, paydaşlarıyla birlikte 
‘EDIH Anadolu’ projesini 
yürütecek. 

235 MİLYON TL VERİMLİLİK 
ARTIŞI SAĞLANDI
Adana Sanayi Kampüsü’nde bulunan 
Model Fabrika’da görev yapan ekipler 
100’e yakın firmada toplam 235 
milyon TL’lik iyileştirme sağladı.
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  İÇİNDEKİLER

  İMTİYAZ SAHİBİ  
Zeki Kıvanç 
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı

  YAYIN KOORDİNATÖRÜ  
Rafet Milli 
Yönetim Kurulu Üyesi

  YAYIN KURULU  
İmam Gazalı̇ Hıradağı 
Sayman Üye
Abdullah Özdiler 
Yönetim Kurulu Üyesi

  SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ  
Veli Oğuz
Genel Sekreter

  YÖNETİM YERİ  
ADANA SANAYİ ODASI
Turhan Cemal Beriker Bulvarı  
No: 134 Seyhan / ADANA
Tel: (90 - 0322) 436 63 63 Pbx
Web: www.adaso.org.tr
E-Posta: basin@adaso.org.tr

  YAPIM  

NAR PR MEDYA İLETİŞİM
DANIŞMANLIK LTD. ŞTİ.

  YAYIN DİREKTÖRÜ  
Recep Şenyurt
senyurt@narprmedya.com

  İLETİŞİM  
Reşatbey Mah. Atatürk Cad. 
No:22 Gen İş Merkezi K: 2 D: 6 
Seyhan/ADANA
Tel: (0322) 606 54 59
e-mail: narpr@narprmedya.com 

  BASKI - CİLT  
ALEV DİKİCİ BASIM ve AMB.  
SAN. TİC. LTD. ŞTİ.
Döşeme Mah. Cumhuriyet Cad. 
No:135  01130 Seyhan/ADANA
Tel: 0322 435 13 13

ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ 
ADASO ÜYELERİNE ÜCRETSİZ 
GÖNDERİLİR. BU DERGİ BASIN 
MESLEK İLKELERİNE UYAR.

İSO İkinci 500-2023 
listesine 19 Adanalı 

firma girdi

BAE ile  
ticaret hedefi  

40 milyar dolar

Sanayide  
Kadın Eli Projesi 

muhtarlara anlatıldı

"Kurumsallaşma iş 
dünyasında hayatta 
kalmanın anahtarı!"

TAYSEB'den  
cazip teşvik  
ve fırsatlar!

Yeşil ve mavi  
dönüşüm için  
büyük sinerji

Şirketlerde  
değer odaklı yönetim 

masaya yatırıldı

Sarıçam'a mobilyacılar 
ihtisas sanayi sitesi 

kuruluyor

Adana sanayisinde  
"Rol Model Kadın"  

sayısı artacak!

SANAYİ KAMPÜSÜ'NDE DİJİTAL VE  
YALIN DÖNÜŞÜM RÜZGÂRI

12 31

38

16 32

40

41

20 36
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ADANA'DAN 20 FİRMA  
TİM 1000'DE6
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Adana, Geleceğin Türkiye’sine yön verecek

Zeki kıvanç
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

BaŞkanDan

Değerli Okurumuz; Konteyner Limanı'nın 
onaylanması, bölgemiz 
ve ülkemiz için büyük bir 
kazanım olmuştur. Basra 
Körfezi'nden başlayan 
Kalkınma Yolu Projesi'nin 
en önemli ayağı olan bu 
dev liman, Adana'nın 
dünya ticaretinde ve 
uluslararası ulaştırma 
koridorlarında ön plana 
çıkmasını sağlayacaktır. Bu 
büyük projeyi Adana’mıza 
ve bölgemize kazandıran 
başta Cumhurbaşkanımız 
Sayın Recep Tayyip 
Erdoğan olmak üzere, 
ilgili bakanlarımıza, 
Adana valilerimize, 
milletvekillerimize, 
belediye başkanlarımıza 
ve bürokratlarımıza 
teşekkürlerimizi sunuyoruz.
9 milyon TEU konteyner 
elleçleme kapasitesinde 
olacak liman yatırımının 
yanında büyük ölçekli 
projelerin planlandığı 
Ceyhan ve Yumurtalık 
ilçelerimiz, Türkiye’miz 
ve Adana'nın ekonomik 

A dana Sanayi Odası 
olarak, şehrimizin 
ve ülkemizin 

kalkınması için her zaman 
büyük bir gayret içindeyiz. 
Bu gayret hem yerel hem 
de ulusal düzeyde önemli 
yatırımlarla sonuçlanıyor. 
Adana’nın dinamik ve 
gelişime açık yapısı, onu 
Türkiye’nin ekonomik 
geleceğinde kritik bir aktör 
hâline getiriyor.
Sanayi projeleri, Adana'nın 
ekonomik büyümesinin 
temel taşları olmaya devam 
ediyor. Bu projeler arasında 
Sarıçam Mobilyacılar İhtisas 
Sanayi Sitesi, bölgemizde 
mobilya sektörüne ivme 
kazandıracak, üretim 
kapasitesini ve istihdamı 
artıracak önemli bir girişim 
olarak öne çıkıyor.
Uzun zamandır hayalini 
kurduğumuz ve 
gerçekleştirilmesi için 
yoğun çaba harcadığımız 
Adana Doğu Akdeniz Ana 

dinamiklerini değiştirecek, 
geleceğe dair umut 
vadeden bölgeleridir. 
Bu bölgelerin önemi her 
geçen gün artmaktadır. 
Kimya OSB, Ceyhan 
Petrokimya Endüstri 
Bölgesi başta olmak üzere 
Ceyhan OSB, SASA Özel 
Endüstri Bölgesi, Adana 
Yumurtalık Serbest Bölgesi 
gibi çok önemli yatırımlar 
burada. Tüm bunlara 
ilave olarak Adana’nın 
diğer bölgelerinde Tarıma 
Dayalı İhtisas Sera OSB, 
Su Ürünleri OSB, AOSB 
4. Etap Genişleme Alanı, 
Tekstilkent, Ayakkabıcılar 
Sitesi, Mahrukatçılar 
Sitesi, Mobilyacılar Sitesi, 
Sarıçam ve Yüreğir 
Küçük Sanayi Sitesi, Gıda 
Toptancıları, Matbaacılar, 

Geri Dönüşümcüler, 
Mermerciler ve Hurdacılar 
Sitesi gibi birbirinden önemli 
yatırımlar da mevcut.  
2023 yılı verilerine göre 
İSO 500 listesinde 11 firma, 
İSO İkinci 500 listesinde 
ise 19 firma ile yer aldık. 
TİM Türkiye'nin İlk 1000 
İhracatçı listesinde 20  firma 
ile temsil edildik. Çok daha 
fazlasını başarabileceğimizin 
farkındayız. Adana 
olarak potansiyelimizi 
tam anlamıyla ortaya 
koyduğumuzda ve 
yeni yatırım alanlarını 
doğru bir şekilde 
değerlendirdiğimizde, bu 
sayıların çok daha fazla 
üzerine çıkacağımızı 
biliyoruz. Türkiye'nin 
sanayi devleri arasına 
adını yazdıran ve ihracat 
şampiyonları listesine giren 
firmalarımızı gönülden 
tebrik ediyorum. Bu 
başarıların katlanarak 
çoğalmasını temenni ediyor, 
tüm firmalarımıza bu yolda 
başarılar diliyorum.

“Türkiye’nin ekonomik 
geleceğinde kritik bir 
aktör olacağız”
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ADANA'DAN 20 FİRMA  
TİM 1000'DE
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM), Türkiye Cumhuriyeti’nin 
100’üncü yılında 357 milyar dolarlık ihracat değerine 
ulaşılmasında en güçlü desteği veren ihracat şampiyonlarını 
belirledi. Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 2023 
Araştırması’nda “İhracat Şampiyonları” listesine Adana 
Sanayi Odası’na (ADASO) üye 20 firma girmeyi başardı.

T ürkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM), Türkiye Cumhuriyeti’nin 
100’üncü yılında 357 milyar 

dolarlık ihracat değerine ulaşılmasında 
en güçlü desteği veren ihracat 
şampiyonlarını belirledi. Türkiye'nin İlk 
1000 İhracatçısı 2023 Araştırması’nda 
mal ihracatında ilk 10 firma arasında 
ihracat şampiyonu 7,3 milyar dolar 
değer ile Ford Otomotiv San. A.Ş. oldu. 
Bu şirketin ardından 4,08 milyar dolar 
değer ile Toyota Otomotiv San. Türkiye 
A.Ş. ikinci, 3,37 milyar dolar değer ile 
Star Rafineri A.Ş. üçüncü sırada yer aldı. 
Bu firmaları, Türkiye Petrol Rafinerileri 
A.Ş., Kibar Dış Ticaret A.Ş., Veysel Dış 
Ticaret A.Ş., Oyak-Renault Otomobil 

Fabrikaları A.Ş., Arçelik A.Ş., Mercedes-
Benz Türk A.Ş. ve Baykar Makine San. 
ve Tic. A.Ş. takip etti.
2023 yılı hizmet ihracatı şampiyonları 
listesinde ise 17,57 milyar dolar değer 
ile Türk Hava Yolları Anonim Ortaklığı 
(THY) birinci, 2,15 milyar dolar değer 
ile Pegasus Hava Taşımacılığı A.Ş. 
ikinci, 1,84 milyar dolar değer ile Güneş 
Ekspres Havacılık A.Ş. üçüncü oldu. 
Bu şirketleri, İGA Havalimanı İşletmesi 
A.Ş., TAV Havalimanları Holding 
A.Ş., Yapı Merkezi İnşaat ve San. 
A.Ş., Odeon Turizm İşletmeciliği A.Ş., 
Anexservices Turizm Organizasyon 
Taşımacılık Ticaret A.Ş., Ekol Lojistik 
A.Ş. ve Corendon Airline Turistik Hava 

Taşımacılık A.Ş. izledi. E- İhracatta 
ilk 3 firma; Trendyol, LC Waikiki ve 
Modanisa olarak belirlendi.
Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı 2023 
Araştırması’nda yer alan firmaların 
toplam ihracat hacmi 161 milyar 
649 milyon dolara ulaştı. Bir önceki 
yıla kıyasla 2023 yılındaki ortalama 
ihracat tutarında 8 milyar 327 milyon 
dolar artış gerçekleşti. 2023 yılı 
ihracat şampiyonları listesinde yer 
alan firmaların geçen yılki toplam 
ihracattan aldığı pay yüzde 45,1 oldu. 
TİM 1000’deki firmaların 948’i mal, 52’si 
hizmet ihracatçılarından oluştu.
 
“2002'DE BİR HAFTADA YAPTIĞIMIZ 
İHRACATI ARTIK BİR GÜNDE 
GERÇEKLEŞTİRİYORUZ”
TİM’in 31. Genel Kurulu ile 
İhracatın Şampiyonları Ödül Töreni 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın teşrifleriyle Haliç Kongre 
Merkezi’nde gerçekleştirildi. 2023’te 
255,4 milyar dolarlık mal ve 101,7 milyar 
dolarlık hizmet ihracatına en yüksek 
katkıyı sunan ilk 10 firma ile e-ihracatta 
ilk sırayı alan firmalara ödüllerini 
Cumhurbaşkanı Erdoğan verdi.  
İhracat şampiyonu iş insanlarına 
hitap eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Türkiye'yi yıllık sadece 36 milyar dolar 
ihracat yapan bir ülkeden bugünkü 
seviyelerine sizlerle beraber getirdik. 
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2002'de bir haftada yaptığımız ihracatı 
artık bir günde gerçekleştiriyoruz. 
İhracatı ülke sathına yaydık. Hatta 
ihracat yapmayan ilimiz kalmadı. 2023 
yılında 48 ilimizde ilk 1000 ihracatçı 
firma arasına girebilecek ölçüde ihracat 
yapan firmamız bulunuyor.” dedi. 
Türkiye'nin tüketerek değil üreterek, 
istihdam oluşturarak, ihracat yaparak 
büyümek zorunda olan bir ülke 
olduğuna dikkat çeken Erdoğan, 
“Türkiye İhracatçılar Meclisi'nin temsil 
ettiği 150 bin kardeşimiz, ülkemiz 
adına işte böyle önemli bir görev 
icra etmektedir. Sizler, çabalarınızla 
Türkiye'nin tanıtımına, Türk ürünlerinin 
küresel birer markaya dönüşmesine 
de imkân sağlıyorsunuz. Dolayısıyla 
kimsenin bütün bu emekleri heba 
etmesine, engellemesine, işi yokuşa 
sürerek zorlaştırmasına izin veremeyiz. 
Türkiye'ye inandığınız, Türkiye'ye 
güvendiğiniz, Türkiye'nin potansiyelini 
değerlendirdiğiniz için hepinize tek tek 
teşekkür ediyorum." diye konuştu. 

“SÜREKLİ YENİ TEŞVİK VE 
DESTEKLERİ DEVREYE ALIYORUZ” 
İhracata ve ihracatçılara verdikleri 
desteğin artarak devam etmesinin 
Türkiye'ye farklı bir ivme kazandırdığını 
vurgulayan Erdoğan, ihracatın katma 
değerli ve yüksek teknolojili sektörlere 
yönlendirilmesini arzu ettiklerini 
farklı vesilelerle ifade ettiklerini dile 
getirdi. Erdoğan, firmaların finansman 
sorununa çözüm bulunmasının ne 
kadar önemli olduğunun farkında 
olduklarını, Hazine ve Maliye Bakanlığı 
ile Merkez Bankası’nın ihracatçıların 
finansman imkânlarını geliştirmek için 
farklı formüller üzerinde çalıştığını, 
sürekli yeni teşvik ve destekleri devreye 
aldıklarını bildirdi.

Türk Eximbank'ın sermayesini 
güçlendirdiklerine dikkati çeken 
Erdoğan, şunları söyledi: "Son bir yıl 
içinde toplam 22 milyar liralık nakdi 
sermaye artışı oldu. Böylece Türk 
Eximbank, 70 milyar liralık öz kaynak 
yapısıyla siz değerli ihracatçılarımıza 
daha fazla destek verme imkânına 
kavuştu. Eximbank vasıtasıyla 2023 
yılında ihracatçılarımıza toplam 42 
milyar dolar destek olduk. Yatırım, 
istihdam, üretim ve ihracat odaklı 
büyüme stratejimizle 2024 yılında bu 
desteği 50 milyar dolara çıkarmayı 
hedefliyoruz."

TİM 1000 LİSTESİNDE ADANA’NIN 
İHRACATI 1,58 MİLYAR DOLAR 
Türkiye'nin İlk 1000 İhracatçısı 
2023 Araştırması’nın sonuçlarını 
değerlendiren ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, Adana’nın 20 
firma ile ihracat şampiyonları listesine 
girmeyi başardığını bildirdi. 2023 yılında 
TİM 1000 listesinde yer alan Adanalı 20 
firmanın toplam ihracatının 1 milyar 580 
milyon 480 bin dolar olduğunu belirten 
Kıvanç, “Adana’nın 2023 yılı TİM 1000 
Listesi’nde en önde gelen firması SASA 
oldu. SASA’nın 2023 yılında toplam 
ihracata katkısı 340 milyon 512 bin dolar 
olarak gerçekleşti.” dedi. 
Adana’nın önümüzdeki 5 yıl içinde 
büyük bir değişim atağı içinde olduğunu 
belirten Kıvanç, "Adana’mız yeni 
kurulacak olan sanayi bölgeleri ile 
önümüzdeki 5 yıllık süreçte büyük 
bir değişim atağındadır. Adana’mız, 
Marmara'dan sonra Türkiye'nin ikinci 
büyük üretim üssü olma yolunda hızla 
ilerliyor. Adana'mız, Akdeniz'in en 
büyük konteyner limanlarından biri olan 
Mersin'e yakınlığı, yeni yapılan bölgesel 
havaalanı ve ana konteyner limanı, 
tamamlanacak olan demiryolu hatları 
ile lojistik olarak bölgenin merkezi 
durumundadır. Bölgemiz demir-çelik, 
kimya, plastik, metal-makine, tekstil, 
gıda ve tarım üretimi konularında 
önemli bir üretim merkezidir." dedi.
TİM 1000'e girmeye başaran firmaları 
tebrik eden Kıvanç, şunları söyledi: 
“Adanalı firmalarımızı gönülden 
kutluyor ve bize bu büyük gururu 
yaşattıkları için yöneticilerine ve 
çalışanlarına teşekkürlerimi sunuyorum. 
Gelecekte, Adana'nın sanayi sektöründe 
daha fazla güçlü ve rekabetçi 
firmalarının bu listede hak ettiği yerleri 
almasını ümit ediyorum.”

 2023 YILI TÜRKİYE'NİN İLK 1000 İHRACATÇI LİSTESİ ADANA FİRMALARI

2023 
Genel Sıra

2023 
Genel SıraKURULUŞLAR 

67
148 
297 
337 
352 
366 
421 
434 
462 
469

483 
509 
569 
603 
656 
699 
725 
727 
764 
982

SASA DIŞ TİCARET A.Ş. 
TEMSA SKODA SABANCI ULAŞIM ARAÇLARI A.Ş. 
AYTEK KONFEKSİYON TİC. PAZ. LTD. ŞTİ. 
ARAŞTIRMAYA KATILMIYOR 
OMNİA NİŞASTA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ 
ELİTA GIDA SAN. VE TİCARET A.Ş. 
FİLPA AMBALAJ VE DIŞ TİCARET A.Ş. 
AKYEM ADANA YEM YAĞ BİODİZEL TAR. VE SAN. TİC. A.Ş. 
BOSSA TİCARET VE SANAYİ İŞLETMELERİ TİC. A.Ş. 
ARAŞTIRMAYA KATILMIYOR

SUNAR PAZARLAMA VE DIŞ TİC. LTD. ŞTİ. 
MAZLUM MANGTAY BORU SONDAJCILIK İNŞ.TAR.ÜRN.SAN.TİC.A.Ş. 
ÖZLER TARIM ÜRÜNLERİ ÜRT.PAZ.SAN.TİC.A.Ş. 
PİLYEM GIDA TARIM SAN.TİC.A.Ş. 
MELTEM KİMYA VE TEKSTİL SAN.İTH.İHR. VE TİC. A.Ş. 
ADININ AÇIKLANMASINI İSTEMİYOR 
SUNAR MISIR ENTEGRE TESİSLERİ SAN. TİC. A.Ş. 
GÜNEY ÇELİK HASIR VE DEMİR MAM. SAN. TİC. A.Ş. 
PALMİYE DOKUMA İPLİK TEKSTİL SAN. TİC. A.Ş. 
KIVANÇ TEKSTİL SAN. TİC. A.Ş.

ADASO Yönetim Kurulu  
Başkanı Zeki Kıvanç
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İ stanbul Sanayi Odası (İSO), sanayi 
sektörünün devler ligini belirleyen 
ve 1968 yılından bu yana aralıksız 

yapılan Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi
Kuruluşu Araştırması’nın 2023 yılı 
sonuçlarını açıkladı. İSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Erdal Bahçıvan 
tarafından 56’ncısı açıklanan 
Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu 
Araştırması’na göre 2023 yılında 
üretimden satışlara göre en büyük 
kuruluş, 484 milyar liralık üretimden 
satışla Tüpraş oldu. Bu kuruluş söz 
konusu rakamlarla uzun yıllardır 
sürdürdüğü liderliğini 2023 yılında da 

korudu. 2023 yılında üretimden satışlara 
göre ikinci büyük kuruluş 238 milyar 
lira üretimden satışla Ford Otomotiv, 
üçüncü büyük kuruluş 227 milyar liralık 
üretimden satışla Star Rafineri oldu. 
 
ÜRETİMDEN SATIŞLARDA  
YÜZDE 42,1’LİK ARTIŞ 
İSO 500’de üretimden satışların 2023 
yılında yüzde 42,1 artarak 4 trilyon 
485 milyar liradan 6 trilyon 375 milyar 
liraya çıktığını ifade eden İSO Başkanı 
Erdal Bahçıvan, “2021 ve 2022 yıllarına 
göre zayıf bir performansa işaret 
eden bu artışın 2022 yılının sonundan 

İstanbul Sanayi Odası (İSO) tarafından 56’ncısı yapılan 
Türkiye'nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu Araştırması 
2023 sonuçlarına göre Adana’dan 11 firma sanayinin 
devleri ligine girmeyi başardı. ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç, geçen yıl bir önceki yıla göre ortalama net 
satışlarda yaklaşık yüzde 56’lık artış sağladıklarını 
belirterek, “2022'de 14 firmanın toplam üretimden 
net satışları 67,3 milyar TL iken, 2023'te 11 firmanın 
toplam net satışları 82,6 milyar TL'ye ulaştı. Firma sayısı 
azalmasına rağmen toplam net satış miktarı arttı.” dedi.

ADANALI 11 FİRMA  
TÜRKİYE'NİN SANAYİ  
DEVLERİ ARASINDA

itibaren geldiğini tahmin etmek zor 
değildi. Üretimden satışlarda büyüme 
bir önceki yıl yüzde 119 iken, 2023 
yılında yüzde 42,1’e gerilemesinin 
nedenlerine baktığımızda; yavaşlayan 
küresel talep, 6 Şubat’ta yaşadığımız 
deprem felaketleri ve seçimler 
sonrasında ekonomi politikalarında 
yaşanan değişim belirleyici rol oynadı. 
Üretimden net satışlardaki asıl dramatik 
görüntüyü reel değişimlerde görüyoruz. 
İSO 500 kuruluşlarının üretimden 
satışlardaki reel değişimlerine 
baktığımızda şu sonuç dikkat çekiyor; 
2023 verileri yıl sonu tüketici enflasyonu 
ile arındırıldığında, üretimden satışların 
2022 yılına göre reel olarak yüzde 13,8 
gerilediği görülüyor.” dedi. 
Bahçıvan, küresel rekabet koşullarının 
etkisiyle İSO 500’ün ihracatının 2022'ye 
göre yüzde 2,9 düşüşle 95,1 milyar 
dolara gerilediğini kaydetti.
 
KÂRLILIKLARDA REEL OLARAK 
GERİLEME YAŞANDI 
2023 yılında İSO 500’ün satışlarının 
yanı sıra kârlılıklarının da zayıf kaldığını 
dile getiren Erdal Bahçıvan, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “2023’te İSO 500’ün 
faaliyet kârı yüzde 39,7 artarak; 671 
milyar liradan 937 milyar liraya çıktı. 
Buna karşılık faaliyet kârlılığı oranı, 0,3 
puan düşüşle yüzde 12,8’den yüzde 
12,5’e geriledi. İSO 500 kuruluşlarının 
bir diğer kârlılık göstergesi olan faiz, 
amortisman ve vergi öncesi kârı yüzde 
45,5 artışla 808 milyar liradan 1 trilyon 
175 milyar liraya yükseldi. Aynı yılda 
FAVÖK kârlılığı oranı 0,3 puan artışla 
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yüzde 15,4’ten yüzde 15,7’ye çıktı. Son 
olarak, İSO 500’deki vergi öncesi kâr 
ve zarar toplamının yüzde 32,9 artarak 
485 milyar liradan 645 milyar liraya 
yükseldiğini görüyoruz. Ancak satış 
kârlılığı oranının 0,7 puan düşüşle 
yüzde 9,3’ten yüzde 8,6’ya inmesi dikkat 
çekiyor. Tüm kâr büyüklüklerindeki 
artışlar, 2023 yılı enflasyonunun altında 
kalırken, bu da reel olarak gerilemeye 
işaret etti. İSO 500’de vergi öncesi 
dönem kâr ve zarar büyüklüğüne göre 
2022 yılında kâr eden kuruluş sayısı 
442 iken, bu sayı 2023 yılında 404’e 
indi. Zarar eden kuruluş sayısı da 
58’den 96’ya yükseldi. Bu sayı, 2018 
sonrasındaki en yüksek değer olarak 
tespit edildi.” 
İSO 500’ün finansman giderlerinin de 
2023’te yüzde 92,5 artarak 277 milyar 
liradan 533 milyar liraya yükseldiğini 
dile getiren Bahçıvan, “Böylece 
finansman giderlerinin faaliyet kârına 
oranı 15,6 puan artışla yüzde 41,3’ten 
yüzde 56,9’a çıkmış durumda. Son 12 
yıllık ortalamanın yüzde 57 olduğu 
düşünüldüğünde, yıllardan beri hep 
işaret ettiğimiz üzere sanayici elde  
ettiği kârın yarısından fazlasını 
finansman giderlerine ayırmaya  
devam ediyor.” dedi.

İLK 500’DE 11 ADANA SANAYİ 
FİRMASI YER ALDI
2023 yılı TÜİK verilerine göre dış ticaret 
hacmi 7 milyar 148 milyon dolar olan, 
geçen yıl yaklaşık yıl 3 milyar ihracat 
hacmine ulaşan Adana, Türkiye’nin 500 
Büyük Sanayi Kuruluşu Araştırması’nda 
11 firma ile temsil edildi. Sanayi 
sektörünün devler liginde Adana 
firmalarından Sasa Polyester Sanayi 
A.Ş. 29., Temsa Skoda Sabancı Ulaşım 
Araçları A.Ş. 175., Elita Gıda San. ve 
Tic. A.Ş. 256., Omnia Nişasta San. ve 
Tic. A.Ş. 300., Akyem Adana Yem Yağ 
Biodizel Tarım ve San. Tic. A.Ş. 319., 
Abdioğulları Plastik ve Ambalaj Sanayi 
A.Ş. 350., Sunar Mısır Entegre Tesisleri 
San. ve Tic. A.Ş. 360., Bossa Ticaret ve 
Sanayi İşletmeleri T.A.Ş. 373., ADM 
Besin ve Tarım A.Ş. 395., Pilyem Gıda 
Tarım San. ve Tic. A.Ş. 442. ile Atlas 
Denim Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 469. 
sırada yer aldı.
Adana Sanayi Odası (ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç listeye giren 
firma sayısının düştüğünü belirterek, 

“2022 yılında 14 firma ile temsil edilen 
Adana'mız bu yıl açıklanan 2023-İSO 
500 listesinde 11 sanayi firması ile yer 
aldı. Tüm dünya ve ülkemiz açısından 
zorlu geçen 2023 yılı, özelikle bölge 
olarak ardı ardına yaşadığımız asrın 
felaketinin de etkisiyle, sanayi sektörüne 
yansımaları gözler önüne serdi. 2022'de 
14 firmanın toplam üretimden net 
satışları 67,3 milyar TL iken, 2023'te 
11 firmanın toplam net satışları 82,6 
milyar TL'ye ulaşmıştır. Firma sayısı 
azalmasına rağmen, toplam net satış 
miktarı artmıştır. 2023 yılında listede 
yer alan firmaların her birinin ortalama 
satışlarının 2022'ye göre önemli ölçüde 
arttığı görülmektedir. Ortalama net 
satışlarda yaklaşık yüzde 56'lık bir 
artış söz konusu. Bu artış, firmaların 
bireysel performanslarının iyileştiğini 
göstermektedir.” dedi.
İSO 500-2023 sıralamasındaki 
durumu Adana sanayisi için yeterli 
bulmadıklarını belirten Kıvanç, "Adana, 
yapımı devam eden ve yeni yatırım 
alanları ile önümüzdeki dönemde bu 
sayıyı çok daha yukarılara taşıma 
potansiyeline sahiptir. İnşallah, 
önümüzdeki dönemde Adana 
olarak bu sayıyı daha yükseklere 
çıkaracağız. Adanalı sanayiciler olarak 
en büyük önceliğimiz Türkiye’mizin 
üretimine, ihracatına ve istihdamına 
her zamankinden daha fazla katkı 
koymaktır. Ülkemiz ve ilimiz 
ekonomisinin güçlenmesi için her türlü 
fırsatı değerlendiriyoruz. Türkiye'nin 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu listesine 
giren sanayi firmalarımızı tebrik 
ediyorum. Yakın gelecekte bölgemizde 
yapılacak olan yeni yatırımlar ile birlikte 
İSO İlk 500 arasında yer alan firma 
sayımız artacaktır." diye konuştu. 
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“7 AYLIK İHRACATIMIZ  
1,7 MİLYAR DOLARA ULAŞTI”
Türkiye’nin temmuz ayı ihracatı geçen yılın aynı ayına göre yüzde 
13,8 artışla 22,5 milyar dolara ulaşırken Adana aynı dönemde yüzde 
10 artışla 228 milyon dolar dış satıma imza attı. Adana’nın 2024 yılı 
Ocak-Temmuz dönemindeki ihracatı ise yüzde 4,1 artışla 1,7 milyar 
dolara ulaştı. Adana’nın 7 aylık ihracatında tekstil, kimya, hububat 
ve bakliyat lokomotif sektörler oldu.

T icaret Bakanı Ömer 
Bolat ve Türkiye 
İhracatçılar Meclisi 

(TİM) Başkanı Mustafa 
Gültepe’nin temmuz ayı dış 
ticaret verilerini açıkladığı 
Kayseri’deki toplantıya 
katılan Adana Sanayi Odası 
(ADASO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
Türkiye’nin tüm zamanların 
ne yüksek temmuz ayı 
ihracat rakamını elde 
etmesinin memnuniyet 
verici olduğunu, söz konusu 
dönemde Adana olarak 
güçlü bir ivmelenme 
sağladıklarını belirtti. 

“TEMMUZDA EN 
FAZLA IRAK, İSPANYA 
VE ABD’YE İHRACAT 
GERÇEKLEŞTİRDİK”
Adana’nın temmuz ayı 
ihracatını sektörlere göre 
değerlendiren Başkan Zeki 

Kıvanç, bu dönemde en 
yüksek değerlere kimyevi 
maddeler mamulleri, tekstil 
ve hammaddeleri, hububat, 
bakliyat, yağlı tohumlar ve 
mamulleri sektörlerinde 
ulaştıklarını söyledi. Başkan 

Kıvanç, “Adana olarak 
yılın 7’nci ayında kimyevi 
maddeler mamullerinde 
46,9 milyon dolar, tekstil 
ve hammaddelerinde 42,6 
milyon dolar, hububat, 
bakliyat, yağlı tohumlar 
ve mamullerinde 27,1 
milyon dolar ihracat 
gerçekleştirdik.” dedi. 
Adana’nın küresel arenadaki 
ana ihracat pazarlarının 
Avrupa, Orta Doğu, 
Afrika, Bağımsız Devletler 
Topluluğu ülkeleri olduğunu 
anımsatan Başkan Kıvanç, 
temmuz ayında en fazla 
Irak, İspanya ve ABD’ye dış 
satım gerçekleştirdiklerini 
belirtti. Başkan Kıvanç, 
“Temmuz ayında en fazla 
ihracat yaptığımız ülkeler 
listesinde 22,8 milyon dolar 
değer ile Irak, 18 milyon 
dolar değer ile İspanya ve 
17,7 milyon dolar değer ile 

ABD ilk üç sırada yer aldı.” 
diye konuştu. 
Adana’nın 2024 yılı Ocak-
Temmuz ayları arasındaki 
ihracat performansını da 
değerlendiren Başkan 
Kıvanç, şunları söyledi: 
“Yılın 7 ayında ilimizin 
ihracatı yüzde 4 artışla 1,7 
milyar dolara ulaştı. Bu 
dönemde en fazla ihracat 
yaptığımız sektörlerinde 
başında 291,6 milyon 
dolar değer ile tekstil ve 
hammaddeleri sektörü 
birinci sırada yer aldı. Bu 
sektörü, 286,2 milyon dolar 
değer ile kimyevi maddeler 
ve mamulleri, 222,7 milyon 
dolar değer ile hububat, 
bakliyat, yağlı tohumlar ve 
mamulleri sektörü takip 
etti. 2024 yılı Ocak-Temmuz 
döneminde en fazla ihracat 
yaptığımız ülkeler listesinde 
155,1 milyon dolar ile Irak 
ilk sırada yer aldı. Bu ülkeyi 
119,8 milyon dolar değer ile 
ABD ve 112,1 milyon dolar 
değer ile İspanya takip etti.”
 
“HEDEFLERİMİZE 
ULAŞMAK İÇİN DAHA 
FAZLA ÇABA SARF 
ETMEMİZ GEREKİYOR”
Adana Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Adana'nın 
ihracattaki payını artırma 
hedefinde olduklarını 
belirterek sözlerini şöyle 
tamamladı: "Adana, 2024 
yılı itibariyle giderek 
artan stratejik önemiyle 
öne çıkıyor. İhracattaki 
bu olumlu gelişmeler 
bizi memnun etse de 
hedeflerimize ulaşmak 
için daha fazla çaba sarf 
etmemiz gerekiyor. Nitekim 
şehrimiz, yeni yatırım 
alanları ve genişleyen 
üretim kapasitesiyle 
Türkiye ekonomisinin 
gelişimine daha fazla katkı 
sağlayabilecek imkân ve 
olanaklara sahiptir. İnşallah 
kısa sürede ihracatımız 
giderek artacak. Adanalı 
sanayicilerimizin ülke ve 
bölge ekonomisine katkıları 
büyük önem taşıyor; onlara 
gerçekleştirdikleri başarılı 
ihracatlar için teşekkür 
ediyor, bu başarıların sürekli 
artarak devam etmesini 
diliyorum."
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İSO İKİNCİ 500-2023 LİSTESİNE  
19 ADANALI FİRMA GİRDİ
Adana Sanayi Odası (ADASO) Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
Türkiye’nin İkinci 500 Büyük Sanayi Kuruluşu Araştırması’nın 2023 yılı 
sonuçlarına göre, Adana’dan 19 sanayi firmasının listeye girdiğini ve ilk 
1000'de ise toplam 30 firmanın yer aldığını açıkladı.

İ stanbul Sanayi Odası 
tarafından açıklanan 
Türkiye'nin İkinci 500 

Büyük Sanayi Kuruluşu 
Araştırması'nın 2023 yılı 
sonuçlarına göre, Adana'dan 
19 sanayi firması bu 
listeye girmeyi başardı. 
Başkan Kıvanç, bu başarıyı 
değerlendirirken, Adana’nın 
sanayi potansiyelinin 
her geçen yıl daha da 
güçlendiğini, ancak mevcut 
potansiyelin bu sayılardan 
çok daha fazlasını hak 
ettiğini belirtti.
Araştırmaya göre, 
Adana'dan listeye giren 
firmalar şu şekilde: Dioki 
Petrokimya Sanayi A.Ş. 5. 
sırada, Palmiye Dokuma 
İplik Tekstil San. ve Tic. 
A.Ş. 9. sırada, Tat Nişasta 
San. ve Tic. A.Ş. 38. sırada, 
Pier Agro Gıda San. ve Tic. 
A.Ş. 59. sırada, Güney Çelik 
Hasır ve Demir Mamulleri 
San. Tic. A.Ş. 65. sırada, 
Oğuz Gıda San. ve Tic. A.Ş. 
70. sırada, Meltem Kimya 
ve Tekstil San. İth. İhr. ve 

Tic. A.Ş. 82. sırada, Gürsoy 
Yem Gıda ve Hayvancılık 
San. Tic. A.Ş. 115. sırada, 
Bakırlar Tekstil San. ve 
Tic. A.Ş. 166. sırada, Oğuz 
Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 170. 
sırada, Akhan Un Fabrikası 
ve Tarım Ürünleri Gıda San. 
Tic. A.Ş. 184. sırada, Tezkim 
Tarımsal Kimya San. ve Tic. 
A.Ş. 185. sırada, Netafim 
Sulama Sistemleri San. ve 
Tic. Ltd. Şti. 187. sırada, 
Beta Enerji ve Teknoloji A.Ş. 
213. sırada, Erbey Dokuma 
İplik San. ve Tic. A.Ş. 299. 
sırada, Mazlum Mangtay 

Boru Sondajcılık İnşaat 
Tarım Ürünleri San. ve 
Tic. A.Ş. 360. sırada, Zahit 
Alüminyum San. ve Tic. A.Ş. 
365. sırada, Kıvanç Tekstil 
San. ve Tic. A.Ş. ise 421. 
sırada yer aldı. Bir firma ise 
ismini açıklamadı.
 
İKİNCİ 500’DE 
ÜRETİMDEN NET 
SATIŞLAR YÜZDE 78,7 
ARTTI
Başkan Zeki Kıvanç, İSO 
İkinci 500 Büyük Sanayi 
Kuruluşu istatistiklerine 
göre, 2023 yılında Adana 
merkezli firma sayısının bir 

önceki yıla göre artarak 30’a 
çıktığını ifade etti. Başkan 
Kıvanç, firmaların toplam 
üretimden net satışlarının 
2022 yılında 22 milyar 614 
milyon 787 bin 628 TL iken 
2023 yılında 40 milyar 420 
milyon 240 bin 807 TL’ye 
ulaştığını belirterek, bu 
artışın yüzde 78,7 oranında 
yansıdığını, yaşanan artışın 
sevindirici olduğunu 
fakat Adana’nın mevcut 
potansiyeli için bu sayının 
yetersiz kaldığını vurguladı.
 
“ADANA OLARAK 
ÇOK DAHA FAZLASINI 
YAPABİLECEĞİMİZİN 
FARKINDAYIZ”
Başkan Kıvanç, “Adana’nın 
sanayi potansiyeli ve içinde 
bulundurduğu bilgi birikimi 
gerçekten çok büyük. Son 
yıllarda gerçekleştirdiğimiz 
atılımlar ve iş dünyamızın 
gösterdiği gayret, bu 
başarıların temel taşını 
oluşturuyor. Ancak, bu 
başarı sevindirici olsa da 
Adana olarak çok daha 
fazlasını yapabileceğimizin 
farkındayız. Potansiyelimizi 
tam anlamıyla ortaya 
koyduğumuzda ve 
yeni yatırım alanlarını 
doğru bir şekilde 
değerlendirdiğimizde, bu 
sayılar çok daha yüksek 
seviyelere ulaşacaktır. İkinci 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu 
arasına girme başarısı 
gösteren firmalarımızı 
gönülden tebrik ediyorum. 
Bu firmalarımız, hem 
şehrimize hem de ülkemize 
değer katmaya devam 
ediyor. Gelecek yıllarda bu 
sayının daha da artacağına 
olan inancımız tamdır. 
Bu başarıların katlanarak 
artmasını temenni ediyor, 
tüm firmalarımıza bu yolda 
başarılar diliyorum.” dedi.

“30 FİRMAMIZ, HEM 
ŞEHRİMİZE HEM DE 
ÜLKEMİZE DEĞER 
KATMAYA DEVAM 
EDİYOR. Bu SAYININ 
gELECEK YILLARDA 
ARTACAĞINA OLAN 
İNANCIM TAMDIR.”
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ADASO, AVRUPA DİJİTAL İNOVASYON 
MERKEZLERİ AĞINA KATILDI
Adana Sanayi Odası, Avrupa Komisyonu'nun çağrısı sonucunda Avrupa Birliği çapındaki 151 
merkezden oluşan Dijital Avrupa Programı’na dâhil oldu. ADASO koordinatörlüğündeki konsorsiyum 
"EDIH Anadolu" projesi dijital dönüşüm yolculuğunda önemli adımlar atacak.   

A dana Sanayi 
Odası (ADASO), 
Avrupa Birliği 

(AB) çapındaki 151 
merkezden oluşan 
Avrupa Dijital İnovasyon 
Merkezleri (ADİM) ağına 
katıldı. ADASO Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, Türkiye'den 5 
konsorsiyumun ağa dahil 
olmaya hak kazandığını 
belirterek, “Türkiye'nin 
dijital dönüşüm 
yolculuğunda öncü olacak 
konsorsiyumlardaki 
kurumları tebrik ediyor, 
Dijital Avrupa Programı'nda 
büyük başarılara imza 
atmayı umuyoruz.” dedi.
 
EDIH ANADOLU 
PROJESİ İLE DİJİTAL 
YOLCULUK BAŞLIYOR
Dijital Avrupa 
Programı'nın en önemli 
mekanizmalarından biri 
olan ADİM ağında yer 
alacak projelerin belli 
olduğunu kaydeden 
Başkan Kıvanç, "Avrupa 
Komisyonu’nun çağrısı 
sonucunda, AB çapındaki 
151 merkezden oluşan 

ADİM ağına ülkemizden 5 
konsorsiyum dahil olmaya 
hak kazandı. Türkiye Metal 
Sanayicileri Sendikası 
koordinatörlüğünde 
'AI EDIH Türkiye', 
Adana Sanayi Odası 
koordinatörlüğünde 'EDIH 
Anadolu', İTTM Tarım 
Teknolojileri Girişim 
A.Ş. koordinatörlüğünde 
'Agrinnovative EDIH', 
İstanbul Hazır Giyim ve 
Konfeksiyon İhracatçıları 
Birliği koordinatörlüğünde 

'MİDAS' ve Trakya 
Kalkınma Ajansı 
koordinatörlüğünde 
'EDIH West Marmara' 
projeleriyle dijital 
dönüşüm yolculuğumuzda 
önemli adımlar atacağız. 
Türkiye'nin dijital dönüşüm 
yolculuğunda öncü olacak 
konsorsiyumlardaki 
kurumları tebrik ediyor, 
Dijital Avrupa Programı'nda 
büyük başarılara imza 
atmayı umuyoruz." diye 
konuştu.

PROJE, K.MARAŞ, 
KONYA, OSMANİYE VE 
HATAY İLLERİNDEN 
PAYDAŞLARLA 
YÜRÜTÜLECEK
Başkan Kıvanç, ADİM 
ağına dahil olmanın 
ADASO ve Türkiye'nin 
dijitalleşme hedefleri için 
büyük bir fırsat olduğunu 
vurgularken, dijital 
dönüşümde öncü projelerin 
hayata geçirilmesi için 
kararlılıkla çalışacaklarını 
ifade etti. Kıvanç, projenin 
bölge sanayisi için önemini 
şöyle anlattı: “Çukurova 
Kalkınma Ajansı desteği 
ile ADİM ağına dahil 
olmak, bölgemizin 
rekabet gücünü artıracak 
ve sanayimizin dijital 
çözümler geliştirmesine 
olanak tanıyacaktır. Bu 
sayede KOBİ'lerimizin 
ve büyük sanayi 
kuruluşlarımızın dijital 
dönüşüm kapasitelerini 
güçlendireceğiz. 
Bölgemizin Türkiye'nin 
dijital ekonomisine katkı 
sağlayacak önemli bir 
merkez haline gelmesi 
için tüm gayretimizle 
çalışacağız. ADASO'nun  
koordinatör olarak yer 
aldığı konsorsiyumun 
paydaşları Adana Model 
Fabrika, Gaziantep Model 
Fabrika, ÇKA, DOĞAKA, 
İpekyolu Kalkınma Ajansı, 
Adana, K.Maraş, Konya, 
Osmaniye ve Gaziantep'ten 
üniversitelerimiz, 
Çukurova, İskenderun, 
Kahramanmaraş 
ve Osmaniye'deki 
teknokentlerimiz, Antakya 
ve Osmaniye Organize 
Sanayi Bölgesi’dir. 
Paydaşlarımızla birlikte bu 
projeyi büyük başarılarla 
tamamlayacağımıza olan 
inancımız tamdır.”
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“KURUMSALLAŞMA İŞ DÜNYASINDA 
HAYATTA KALMANIN ANAHTARI!"
Anadolu Panelleri Adana Buluşması’nda konuşan TKYD 
Başkanı Dr. Tamer Saka, dünyada yaşanan gelişmeleri 
değerlendirirken, “Geçmişteki iş yapma şekillerimizle 
yönetemeyeceğimiz bir döneme girdik. Kurumsallaşma 
hayatta kalma-kalmama kadar kritik bir hâle geldi.” dedi.

ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, “Etkin bir 
kurumsal yönetim yapısı, işletmelerin 
sürdürülebilirlik hedeflerine ulaşmasını 
kolaylaştırmaktadır.” dedi.

Oğuz’un yaptığı "Kurumsal Yönetim 
ve Sürdürülebilirlik” adlı panelde 
ise, TKYD Yönetim Kurulu Başkanı 
Dr. Tamer Saka, ADASO Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, Logo 
Yazılım Türkiye Genel Müdürü Akın 

T ürkiye Kurumsal Yönetim 
Derneği’nin (TKYD), kurumsal 
yönetimi yurt çapına yaymak 

amacıyla sürdürdüğü faaliyetler 
kapsamında düzenlediği Anadolu 
Panelleri’nin üçüncü durağı Adana oldu. 
Nasıl Bir Ekonomi Gazetesi 
iş birliği, Adana Sanayi Odası 
(ADASO) ev sahipliği ve Logo 
Yazılım sponsorluğundaki Anadolu 
Panelleri Adana buluşmasında açılış 
konuşmalarını ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç ve TKYD Yönetim 
Kurulu Başkanı Dr. Tamer Saka 
yaparken, TKYD Ekonomi Danışmanı 
Türkiye Raporu Direktörü Can Selçuki 
"Türkiye'nin Politik ve Ekonomik 
Gündemi" başlığıyla değerlendirmelerde 
bulundu. Anadolu Panelleri Adana 
buluşmasında teması "Kurumsal 
Yönetim ve Sürdürülebilirlik” olan panel 
de gerçekleştirildi.
Moderatörlüğünü Nasıl Bir Ekonomi 
Gazetesi Yayın Kurulu Başkanı Dr. Şeref 

Sertcan, TKYD Yönetim Kurulu Üyesi 
ve Hergüner Bilgen Üçer Avukatlık 
Ortaklığı Ortağı Av. Senem Denktaş, 
Adana Hacı Sabancı Organize Sanayi 
Bölgesi Yönetim Kurulu Başkanı Bekir 
Sütcü, SASA Polyester Sanayi A.Ş. 
Yönetim Kurulu Üyesi Güven Kaya ve 
Sunar Yatırım Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Nuri 
Çomu konuşmacı olarak yer aldı.
 
"KURUMSALLAŞAMIYORSANIZ 
İHRACAT YAPIN"
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, açılış konuşmasında kurumsal 
yönetimin işletmelerin uzun vadeli 
başarılarını garanti altına almakla 
kalmadığını, aynı zamanda paydaşlar 
arasındaki güveni de tesis ettiğini 
söyledi. Kıvanç, “Kurumsal yönetim 
ve sürdürülebilirlik sadece bugün değil 
yarın da inşa edilen temel taşlar olarak 
karşımıza çıkmaktadır. Kurumsal 
yönetim, işletmelerimizin uzun vadeli 
başarılarını garanti altına almakla 
kalmaz aynı zamanda paydaşlar 
arasındaki güveni de tesis eder. Etkin bir 
kurumsal yönetim yapısı, işletmelerin 
sadece finansal performanslarıyla 
değil sosyal ve çevresel etkilerini de 
göz önünde bulundurmalarını sağlar. 
İşletmeleri başarıya götürenler nitelikli, 
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Türkiye Kurumsal Yönetim Derneği Başkanı Dr. Tamer Saka “Değişimi, dönüşümü doğru  
okuyamazsak ve doğru reflektör geliştiremezsek, kendimizi bu noktada doğru pozisyonlandıramazsak  
maalesef bugünden daha kötü bir dönem yaşayabiliriz.” dedi.

bilgili, tecrübeli ve güçlü çalışanlarıdır. 
Bu çalışanları ise kurumsal bir yönetim 
yapısı ile elde tutmak mümkün olabilir. 
Kurumsallaşamıyorsanız lütfen destek 
alın, kurumsallaşamıyorsanız ihracat 
yapın. Çünkü ihracat firmaların 
kendisine çeki düzen vermesine, 
kurumsallaşmaya adım atmasına büyük 
katkı sağlayacaktır. Diğer önemli bir 
konu ise, sürdürülebilirlik. İş dünyasında 
sürdürülebilirlik sadece çevresel 
sorumlulukları değil aynı zamanda 
ekonomik ve sosyal sorumlulukları 
da içermektedir. Bu bağlamda 
sürdürülebilir iş modelleri kaynakları 
verimli kullanmayı, karbon ayak izini 
azaltmayı ve toplumsal değer yaratmayı 
hedeflemektedir. Bugün küresel ölçekte 
yaşanan çevresel, ekonomik ve sosyal 
zorluklar işletmelerin bu iki temel ilkeye 
ne kadar bağlı olduklarını göz önüne 
sermektedir.
İklim değişikliği, doğal kaynakların 
tükenmesi ve sosyal adaletsizlikler 
gibi sorunlar bizlere sürdürülebilirliğin 
ve kurumsal yönetimin önemini 
bir kez daha hatırlatmaktadır. Bu 
noktada kurumsal yönetim ve 
sürdürülebilirlik arasındaki ilişkiyi 
anlamak büyük önem taşımaktadır. 
Etkin bir kurumsal yönetim yapısı 
işletmelerin sürdürülebilirlik hedeflerine 
ulaşmasını kolaylaştırmaktadır. Ayrıca 
sürdürülebilir hedefleri doğrultusunda 
hareket eden işletmeler sürdürülebilir 
kurumsal yönetimi yapıları sayesinde 
daha da güçlenirler. Bu iki kavramın 
birbirini desteklediği ve birbirini 
tamamladığı bir yapı, uzun vadede 
işletmelerin rekabet avantajını 
artıracaktır.” dedi.
 
"SIKINTILARIMIZ DAHA ÜST 
SEVİYELERE TAŞINABİLİR"
TKYD Başkanı Dr. Tamer Saka 
ise Türkiye’nin kalkınması için 
‘kurumsal yönetim’ kavramına 
olan ihtiyaca dikkat çekti. Anadolu 
Buluşmaları ile TKYD’nin 21 yıldır 
edindiği bilgi birikimini yurt çapına 
yaydıklarını belirten Tamer Saka, 
şunları söyledi: “Türkiye Kurumsal 
Yönetim Derneği olarak 20 yılı aşkın 
bir süredir Türkiye'de kurumsal 
yönetim kavramının anlaşılması, 
yaygınlaştırılması ve derinleşmesi 
için var gücümüzde çalışıyoruz. 
Türkiye Kurumsal Yönetim Derneği 
600'e yakın bireysel üyesi ve 180'e 
yakın kurumsal üyesi ile Türkiye'nin 
önemli bir büyüklüğünü temsil ediyor. 

Bu büyüklükle beraber Türkiye'nin 
kalkınması, büyümesi ve refahın artması 
için kurumsal yönetim kavramına olan 
ihtiyacı tamamlamaya çalışıyoruz. 
Türkiye, bölgesinde çok önemli bir 
güç. 100'üncü yılındaki Cumhuriyet 
tarihimizde çok önemli işlere imza 
attık ve atmaya da devam ediyoruz. 
Ancak geriye dönüp Cumhuriyet’in 
ilk yüz yıllığındaki performansımıza 
baktığımız zaman çok şey yapmış 
olmakla beraber potansiyelimizi 
gerçekten tam olarak kullandığımızı 
söyleyemeyiz. Türkiye, bölgedeki 
belki en iyi yetişmiş elemana sahip 
olan, teknolojiyi en iyi kullanabilen, 
girişimci, risk almayı seven bir yatırımcı 
portföyüyle beraber çok daha önemli 
işlere imza atma potansiyeline sahip 
bir ülke. Ancak performansımıza 
baktığımız zaman maalesef çok uzun bir 
süredir Türkiye aynı bölgeye sıkışmış 
durumda. Türkiye 60 yıl önce de 
dünyanın ilk 20 ekonomisi içindeydi ve 
dünya ekonomisinden aldığı pay yüzde 
birler seviyesindeydi. Ne yaparsak 
yapalım kurumsallaşma noktasında 
yeterli adımları atmadığımız sürece 

bu vahşi rekabet ortamında dünyada 
başarılı olma şansımız maalesef 
yok. Çünkü geçmişteki iş yapma 
şekillerimizle artık yönetemeyeceğimiz 
bir dönemin içine de girdik. Zaten 
kurumsallaşamama sıkıntılarımız 
vardı ve şimdi bu sıkıntılarımız çok 
daha üst seviyeye taşınabilir. Eğer 
bu değişimi, bu dönüşümü doğru 
okuyamazsak ve doğru reflektör 
geliştiremezsek, kendimizi bu noktada 
doğru pozisyonlandıramazsak 
maalesef bugünden daha kötü bir 
dönem yaşayabiliriz. Bu yüzden bütün 
çabamızla, bütün enerjimizle bu konuda 
farkındalığı artırmaya çalışıyoruz. 
Kurumsal yönetim konusunda 
profesyonelleşmek için atacağımız 
adımlar bizler için artık gereklilik.” 
 
"ULUSLARARASI TİCARETİ 
KISITLAYICI MAHİYETTEKİ 
POLİTİKALAR ÜÇ KAT ATTI"
TKYD Ekonomi Danışmanı Türkiye 
Raporu Direktörü Can Selçuki de 
"Türkiye'nin Politik ve Ekonomik 
Gündemi" başlıklı konuşmasında son 
yıllarda dünyadaki gelişmeleri ve 
Türkiye’nin ekonomi politikalarını 
değerlendirdi. Can Selçuki, “1970'lerden 
günümüze küreselleşmeyle beraber 
ekonomik omurga artık dünyamız için 
sürdürülemez bir hal aldı. Bu modelin 
hem dünya toplumları için yarattığı 
eşitsizlikler hem de gezegenimiz için 
yarattığı kötü sonuçlar dünyayı yeni 
bir model arayışına soktu. Pandemi, 
iklim krizi ve jeopolitik savaşlar gibi 

SAKA: GEÇMİŞTEKİ İŞ 
YAPMA ŞEKİLLERİMİZLE 
YÖNETEMEYECEĞİMİZ BİR 
DÖNEME GİRDİK. 
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faktörler tedarik zincirlerimizdeki 
kırılganlıkları gün yüzüne çıkardı.  Bu 
da ekonomi ve kalkınma politikalarını 
ulusal güvenlik çerçevesinde yeniden 
değerlendirmemize sebep oldu.  IMF'nin 
yaptığı bir araştırmaya göre geçtiğimiz 
2023 yılında dünya genelinde devletlerin 
yürürlüğe koyduğu ve uluslararası 
ticareti de kısıtlayıcı mahiyetteki sanayi 
politikası sayısı 2 bin 500'ü geçti. 2022 
yılıyla kıyasladığınızda 3 katına çıktığını 
görüyoruz. Artık küresel ticaretin 
serbestçe yapıldığı dünyadan, ülkelerin  
kendi sektörlerini, kendi firmalarını 
korudukları bir dünyaya geçiyoruz. 
Türkiye gerçekten güçlü ve önemli 
bir ülke fakat stratejilerimizi yaparken 
bir takım limitlerimizin de farkında 
olmamız lazım.” diye konuştu. 
 
"DÜNYA DİJİTAL DÖNÜŞÜM, YAPAY 
ZEKÂ VE YEŞİL DÖNÜŞÜMLE BAŞ 
ETMEYE ÇALIŞIYOR"
"Kurumsal Yönetim ve Sürdürülebilirlik” 
başlıklı panelin moderatörlüğünü 
yapan Nasıl Bir Ekonomi Gazetesi 
Yayın Kurulu Başkanı Dr. Şeref Oğuz 
da konuşmasında özetle şunları 
söyledi: “Küreselleşme çok önemli 
bir konu. İnsanlar küreselleşmeden 
ayrışmaya başladılar. İkinci en önemli 
dinamik karbonsuzlaşma, üçüncüsü 
ise militarizm. Üçü de bizi ilgilendiriyor 
ve şu anda dünyada 96 ülke etrafına 
duvar örüyor. Sadece Avrupa'da 19 ülke 
duvar örmeye başladı. Biz de Suriye 
sınırımızı örüyoruz. Dünya giderek 
gerginlik topluyor. Eskiden tüm dünyada 
birinci sektör kozmetikti, ikincisi silah 
ve savunmaydı. Savunma dediğimiz 
şu anda milli tarihimizin en büyük 
sektörlerinden biri oldu Demokrasi 
talepleri azaldı, güvenlik talepleri 
çoğalmaya başladı, enteresan bir 
dünyaya ilerliyoruz. Öte yandan üç tane 

temel faktörle baş etmeye çalışıyoruz. 
Bunlar dijital dönüşüm, yapay zekâ ve 
yeşil dönüşüm. Kurumsal dönüşüm 
konusunda inanılmaz bir gayret bir 
çaba var. Ancak bu çerçeve içerisinde 
açıkçası biz kurumsallaşmayı nereye 
koyacağız ne yapacağız bilemiyoruz.” 
 
"İŞ SÜREÇLERİ VE İŞ YAPIŞ ŞEKİLLERİ 
DÖNÜŞÜMÜN OLMAZSA OLMAZI"
Logo Yazılım Türkiye Genel Müdürü 
Akın Sertcan ise 40 yıldır faaliyet 
gösteren firmaları hakkında bilgi verdi. 
Sertcan, “Hindistan, Almanya, Romanya 
ve Türkiye’de 13 farklı noktada 
1.000'den fazla iş ortağımız var. AR-
GE'nin ve dijital dönüşümün önemini 
de biliyoruz, bu doğrultuda AR-GE 
tarafında da Türkiye'de bilişim firmaları 
içinde sektörümüzde yatırım yapan 
ilk sırada yer alan firmayız. Teknoloji 
günümüzde şirketlerin verimliliğini, 
rekabet gücünü ve aynı zamanda da 
sürdürülebilirliğini ön planda tutuyor. 
Bu dönüşümün, yönetimin ilkesi ile 
değil bir iş birlikteliği ile gündeme 
gelmesi gerekiyor. Tüm paydaşların 
yukarıdan aşağıya yani yönetim 
kurulundan üst düzey yöneticilere 
ve aşağıda tüm çalışanlara kadar 
indirgemesi ve içselleştirilen bir proje 
olması gerekiyor. Böyle baktığımız 
zaman iş süreçleri ve iş yapış şekilleri 

dönüşümün olmazsa olmazı. Çünkü 
dijital dönüşüm bir süreç değil, bir 
yolculuktur. Her geçen gün yenilikler ve 
inovasyon değişkenlik gösteriyor. Bizim 
için en önemli noktalardan bir tanesi 
dijital dönüşümü şirket stratejilerinden 
bağımsız olarak düşünmek ve tamamen 
şirketin stratejilerine entegre etmek.  
Bugün vermiş olduğumuz kararların 
geleceğe bizi taşıyacak kararlar olması 
sebebiyle şirketin stratejilerinin, yapmış 
olduğumuz dijital dönüşümdeki 
teknolojik süreç değişikliklerine adapte 
olması gerektiğini düşünüyorum.” dedi.
 
"KURUMSAL YÖNETİM ÇALIŞAN 
KALİTESİNİ VE VERİMLİLİĞİ 
ARTIRIYOR"
Av. Senem Denktaş ise “Kurumsal 
yönetim açısından gelişmiş şirketlerin 
yaşadığı avantajların başında, çalışan 
kalitesinin ve verimliliklerin artırılması 
noktası var. Ayrıca yasal ve mevzuat 
müdahalelerinin azalması, finansman 
sağlanabilmesi, değerlemelerde 
kolaylık, ihracat yapabilme, yeşil 
finansmandan faydalanabilme, 
yatırımların optimizasyonu ve çok daha 
fazlası kurumsallaşmaktan geçiyor. 
Çünkü takip ettiğiniz ve ölçümlediğiniz 
hususlarda, hem mevzuata uymayı 
hem de bu nedenle de bu konulardan 
gelebilecek cezaları inceleme veya 
müdahaleleri önleyebilme anlamında 
imkânlarımız oluyor.” dedi.
AOSB Yönetim Kurulu Başkanı Bekir 
Sütcü, SASA Polyester Sanayi A.Ş. 
Yönetim Kurulu Üyesi Güven Kaya 
ve Sunar Yatırım Sanayi ve Ticaret 
A.Ş. Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa 
Nuri Çomu ise kurumsal yönetim 
ilkelerinin etkin bir şekilde uygulanması 
durumunda genel performansın ve 
sürdürülebilirliğin önemli ölçüde 
arttığını anlattı.

SERTCAN: TEKNOLOJİ 
GÜNÜMÜZDE ŞİRKETLERİN 
VERİMLİLİĞİNİ, REKABET 
GÜCÜNÜ VE AYNI ZAMANDA  
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİĞİNİ ÖN 
PLANDA TUTUYOR.
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SARIÇAM’A MOBİLYACILAR İHTİSAS 
SANAYİ SİTESİ KURULUYOR
Klasik mobilya iskeletinde Türkiye’nin en önemli üretim merkezi olan 
Adana’da, sektörün daha sağlıklı koşullarda üretim yapması amacıyla 
planlanan Mobilyacılar İhtisas Sanayi Sitesi’nin kurulumu için merkez 
Sarıçam ilçesindeki 889 dönüm alanda tahsis aşamasına gelindi.

K uruluş çalışmaları 
devam eden Sarıçam 
Mobilyacılar İhtisas 

Sanayi Sitesi, Adana 
Sanayi Odası’nda (ADASO) 
düzenlenen bilgilendirme 
toplantısında tanıtıldı.
Toplantının açılış 
konuşmasını yapan Adana 
Sanayi Odası (ADASO) 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, ilin sanayi 
ve ekonomik gelişimine 
büyük katkı sağlayacak 
projenin, sadece fiziksel 
bir yapı olmanın ötesinde, 
şehrin geleceği için bir 
vizyon taşıdığını vurguladı. 
Sarıçam Mobilyacılar İhtisas 
Sanayi Sitesi’nin 889 dönüm 
alanda kurulacağını belirten 
Başkan Kıvanç, “Toplamda 
17,5 dönümü idari ve 
çarşı alanı, 10 dönümü 
çıraklık okulu ve 4 dönümü 
anaokulu olarak planlanmış. 
Bu entegre sanayi sitesi, 
hem üretim hem de eğitim 
faaliyetlerinin bir arada 
yürütüleceği bir merkez 
olacak. Site bin ile 5 bin 

metrekare arasında faaliyet 
gösterecek işletmelere 
ev sahipliği yapacak. Bu 
genişleme, üretimin ve 
istihdamın artması için 
büyük bir fırsat sunacak. 
Mobilyacılar sitesinin 
tam kapasiteyle faaliyete 
geçmesiyle birlikte binlerce 
kişiye istihdam sağlanması 
hedefleniyor." dedi.
 
AVCI: PROJE TAHSİS 
AŞAMASINA GELDİ
Adana Marangozlar ve 
Mobilyacılar Odası Başkanı 

Yalçın Avcı ise Sarıçam 
Mobilyacılar İhtisas Sanayi 
Sitesi'nin tahsis aşamasına 
geldiğini açıkladı. 
Mobilya sektörünün ülke 
ekonomisine daha fazla 
katkı sağlayabilmesi 
için bu tür yatırımların 
önemine dikkat çeken 
Avcı, Adana'da sektörde 
faaliyet gösteren 2 binin 
üzerinde işletme olduğunu 
hatırlattı. Avcı, projenin 
mevcut mobilyacılar 
sitesinin yerine daha 
modern, entegre ve altyapı 

hizmetleriyle donatılmış 
bir yatırım olacağını, 
sitenin faaliyete geçmesiyle 
birlikte, Adana'nın sanayi ve 
ekonomik yapısının daha da 
güçleneceğini dile getirdi.
 
BILDIRCIN: MEVCUT 
DURUM BİZE 
YETMİYOR
Sarıçam Mobilyacılar İhtisas 
Sanayi Sitesi Kooperatif 
Başkanı Hasan Bıldırcın da 
yaptığı konuşmada, mobilya 
sektörünün Adana’da 
bir bölgede sıkıştığını 
ve üretim alanlarının 
genişletilmesi gerekliliğini 
anlattı. Başkan Hasan 
Bıldırcın, "Adana'da mobilya 
sektöründe mevcut durum 
artık bizlere yetmiyor. 
Dar alanda sıkışığız. 
Hem üretimi genişletmek 
için bir yer aradığımızda 
zorlanıyoruz hem de 
mevcut atölyelerin imajı 
da kötü. Yeni kurulacak 
olan Sarıçam Mobilyacılar 
İhtisas Sanayi Sitesi ile 
üretimlerimizi daha görünür 
bir şekilde yapacağız. Bu 
sektör burada gelişecek 
ve inşallah bu gelişimle 
beraber Adana’mızın 
kalkınmasına daha fazla 
katkı sağlayacağız." dedi.

Adana Marangozlar ve Mobilyacılar 
Odası Başkanı Yalçın Avcı

Sarıçam Kooperatif Başkanı 
Hasan Bıldırcın
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ADANA, ANA KONTEYNER LİMANI İLE

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan tarafından onaylanan Adana 
Doğu Akdeniz Ana Konteyner Limanı Projesi, Türkiye’nin deniz 

ticaretini ve lojistik kapasitesini artıracak, Adana’nın stratejik önemini 
pekiştirecek. Yumurtalık ilçesi Gölovası’nda hayata geçirilecek 

liman projesi, Basra Körfezi’ni Irak ve Türkiye üzerinden Akdeniz’e 
bağlayarak, küresel lojistik ve ticari akışlarda önemli bir rol oynayacak. 

2028 yılında tamamlanması planlanan Kalkınma Yolu Projesi’ne çok 
büyük katkıda bulunacak bu liman, Türkiye’nin uluslararası ticaret 

rotalarında alternatif bir güzergâh oluşturacak.

KÜRESEL CAZİBE MERKEZİ  
OLMA FIRSATI YAKALADI
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E nerji, demir-çelik ve petrokimya 
sektörlerinde mega projelerin 
hayata geçirildiği; gıda, tekstil, 

mobilya ve tarımsal ürün işleme 
alanlarında yeni organize sanayi 
bölgelerinin kurulduğu Doğu Akdeniz 
Bölgesi’nin küresel ticarette dinamikleri 
Türkiye lehine değiştirecek en önemli 
yatırımı olan Adana Doğu Akdeniz Ana 
Konteyner Limanı için Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan onay verdi.  2023 
yılı TÜİK verilerine göre dış ticaret 
hacmi 7 milyar 148 milyon dolar olan, 
geçen yıl yaklaşık yıl 3 milyar ihracat 
hacmine ulaşan Adana, bu devasa 
liman yatırımıyla küresel ticarette oyun 
kurucu aktörler arasına girme fırsatı 
yakaladı.
 
GEÇEN NİSANDA KALKINMA YOLU 
İÇİN TARİHİ İMZALAR ATILDI
Adana Doğu Akdeniz Ana Konteyner 
Limanı’nın ülke ekonomisine 
kazandırılmasının önünü açan 
tarihi imzalar geçen nisan ayında 
Irak’ın başkenti Bağdat’ta atıldı. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın Bağdat ziyaretinde Irak, 
Türkiye, Katar ve Birleşik Arap 
Emirlikleri (BAE) arasında, Kalkınma 
Yolu Projesi'nde iş birliğine ilişkin 
4'lü mutabakat zaptı imzalandı. İmza 
töreninde Ulaştırma ve Altyapı Bakanı 
Abdulkadir Uraloğlu, Irak Ulaştırma 
Bakanı Rezzak Muhaybis, Katar 
Ulaştırma ve Haberleşme Bakanı Casim 
bin Seyf es-Sulayti ile BAE Enerji ve 
Altyapı Bakanı Süheyl Muhammed el-
Mezrui de hazır bulundu.
Basra Körfezi'ndeki Büyük FAV 
Limanı'nı Türkiye'nin güney sınırıyla, 
oradan da Avrupa'ya bağlayacak 
1.200 kilometrelik bir demir yolu, 
otoyol, enerji nakil ve iletişim hattı 
projesi olan Kalkınma Yolu ile ilgili 
değerlendirmelerde bulunan Ulaştırma 
ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, 
"Dünyada gelişen ve büyüyen 
ticaret hacmi ile Türkiye'nin stratejik 
konumunu temel alarak yürüttüğümüz 
Kalkınma Yolu Projesi ile artık FAV 
Limanı'ndan Londra'ya kadar kara ve 
demir yolu ile Avrupa'nın her ülkesine 

kesintisiz ulaşımı sağlayacağız." dedi. 
Projeyle Irak'ta bulunan Büyük FAV 
Limanı'nın önemli bir geçiş merkezi 
olarak kurgulandığını kaydeden 
Uraloğlu, "Yeni İpek Yolu" olarak 
nitelendirilen çok uluslu yatırım ile 
Türkiye'nin ekonomik ve jeopolitik 
statüsünün daha da güçleneceğinin 
altını çizdi. 
 
"BÖLGESEL TİCARET AÇISINDAN 
YENİ BİR KAPI ARALAYACAK"
FAV Limanı’ndan yola çıkarak 
Avrupa’ya gidecek bir geminin kalkınma 
yolunu kullanmasının Süveyş Kanalı’na 
kıyasla 10 günlük kazanım sağlayacağını 
belirten Bakan Uraloğlu, bu projenin 
bölgesel ticaret açısından yeni bir kapı 
aralayacağını aktardı.
Bakan Uraloğlu, Kalkınma Yolu 
Projesi’nin sadece uygun maliyetli 
ve kısa mesafenin yanında mevcut 
ulaştırma koridorlarının tamamlayıcısı 
olduğunu kaydederek, “Böylece, doğu-
batı yönündeki ulaştırma koridorlarını 
kuzey-güney yönünde bağlamış oluyor. 
Global ticaret sistemine doğrudan katkı 
sağlayacak olan Kalkınma Yolu Projesi 
katılımcı bütün ülkelerin kalkınmasına 
ve gelişmesine de çok önemli katkılar 
sağlayacaktır.” diye konuştu.  
 
“KÜRESEL ANLAMDA ÖNEMLİ BİR 
TİCARİ KORİDOR OLUŞTURMAYI 
AMAÇLIYORUZ”
Projeye dahil olan ülkelerdeki teknik 
heyetlerin düzenli aralıklarla bir araya 
geldiğini ifade eden Uraloğlu, şunları 

Kalkınma Yolu Projesi ile Süveyş Kanalı'ndan 35 günde, Ümit Burnu'ndan 45 günde geçen  
gemilerin nakliye süreci 25 güne düşecek.

URALOĞLU: KALKINMA 
YOLU PROJESİ, 
ÜLKEMİZİN EKONOMİK VE 
JEOPOLİTİK STATÜSÜNÜ 
GÜÇLENDİRECEK.
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kaydetti: "Kalkınma Yolu Projesi, Basra 
Körfezi’nden kara ve demir yollarıyla 
Türkiye’ye ve Avrupa’ya uzanıyor. 
Irak ve Türkiye’yi birbirine bağlarken, 
küresel anlamda da önemli bir ticari 
koridor oluşturmayı amaçlıyoruz. 
Proje ülkemizin ve bölgemizin 
ekonomik ve jeopolitik statüsünü de 
güçlendirecek.  FAV Limanı'ndan 
Londra'ya kadar kara ve demir yolu 
ile Avrupa'nın her ülkesine kesintisiz 
ulaşım inşallah sağlamış olacağız. 
Yeni İpek Yolu olarak nitelendirdiğimiz 
Kalkınma Yolu Projesi ile ülkemizin 
ekonomik ve jeopolitik statüsünü daha 
da güçlendireceğiz. Bu koridorun 
ülkemizin Avrupa'ya demir yolu geçişi 
2 bin 94 kilometre olacaktır. Koridor 
üzerindeki mevcut ve devam eden 

demir yolu yatırımlarımıza ilave olarak 
127 kilometresi Nusaybin-Cizre-Ovaköy 
arasında olmak üzere 727 kilometrelik 
demir yolu yatırımının da hayata 
geçirilmesini planladık. Nusaybin-Cizre-
Ovaköy kesiminde yapım ihalesine 
çıkılması için çalışmaları yakından takip 
ediyoruz. Ayrıca Kalkınma Koridoru 
üzerinde Tekirdağ (Çerkezköy), İstanbul 
(Yeşilbayır) , Bilecik, Mardin ve Şırnak 
(Ovaköy) olmak üzere 5 lojistik merkez 
daha yapılmasını da planladık." 
Akdeniz Bölgesi'nin, dünyanın yeni 
bir liman cazibe merkezi olmasını 
hedeflediklerini kaydeden Bakan 
Uraloğlu, Adana Doğu Akdeniz 
Ana Konteyner Limanı’nın bölgede 
liman endüstrisinin gelişimini 
hızlandıracağını, lojistik, maden, 

tarım, tekstil, hayvancılık, enerji 
gibi ana sektörlerde yeni atılımlar 
gerçekleşmesini beklediklerini ifade etti. 
Bakan Uraloğlu, Adana’nın Yumurtalık 
ilçesine kurulacak limanla Basra 
Körfezi'nin Irak ve Türkiye üzerinden 
Akdeniz'e bağlanmasının yanı sıra 
Süveyş Kanalı'ndan gelen büyük tonajlı 
gemilerin yüklerinin Türkiye üzerinden 
dağıtılmasının sağlanacağını belirterek, 
doğu-batı, güney-kuzey koridorlarında 
demir ve kara yollarından taşınan 
yüklerin Akdeniz'e Türkiye üzerinden 
geçmesine olanak sağlanacağını bildirdi.
 
KALKINMA YOLU PROJESİ NELER 
GETİRECEK?
Orta Doğu’da bölgenin refah ve 
istikrarına katkı sunacak Kalkınma 
Yolu Projesi’nin en önemli ayağını 
Irak’ın güneyindeki Basra kentinde 
inşaatı devam eden Büyük FAV Limanı 
oluşturuyor. 2025 yılında tamamlanması 
planlanan bu liman, Fırat ve Dicle 
nehirlerinin denize dökülmeden 
birleştiği Şattülarap ağzında yer alıyor. 
Limandan başlayarak Divanie, Necef, 
Kerbela, Bağdat ve Musul’dan geçerek 
Türkiye sınırına uzanacak demir yolu 
ve kara yolu hatlarını ihtiva eden 
projenin, Türkiye sınırından Mersin 
Limanı’na erişim sağlaması, kara 
yoluyla İstanbul üzerinden Avrupa’ya 
ulaşması öngörülüyor. Projenin 
geçtiği güzergahın tasarımını PEG 
Infrastructure isimli İtalyan şirketin 
yürüttüğü Kalkınma Yolu, Musul'dan 
sonra Ovaköy üzerinden Türkiye’ye 
giriş yapacak. Türkiye'yi bölgesel bir 
lojistik merkez haline getirmesi ve Orta 
Doğu ile Avrupa arasındaki bağlantıyı 
güçlendirmesi öngörülen Kalkınma 
Yolu Projesi’nin toplam yatırım tutarı 

Adana Valisi Yavuz Selim Köşger, Yumurtalık ilçesinde Adana Doğu Akdeniz Ana Konteyner 
Limanı’nın yapılacağı bölgede incelemelerde bulundu.

Kalkınma Yolu 
Projesi, derleme geçiş 
noktalarını birleştirerek 
ticaret çeşitlerini 
hızlandırıp lojistik 
maliyetlerini düşürecek.
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17 milyar dolar, tamamlanma süresi 
ise 2028 yılı olarak açıklandı. Kalkınma 
Yolu’nun Ümit Burnu’ndan 45 gün, 
Süveyş Kanalı’ndan 35 gün olan nakliye 
sürecini 25 güne düşüreceği belirtildi. 
 
DEV LİMAN YUMURTALIK GÖLOVASI 
MEVKİİNDE İNŞA EDİLECEK
Tüm bu bilgiler ışığında Adana Doğu 
Akdeniz Ana Konteyner Limanı’nın 
inşasının Kalkınma Yolu Projesi’nin 
takvimine uygun şekilde ilerlemesi 
bekleniyor. Adana Doğu Akdeniz Ana 
Konteyner Limanı Projesi’nin detayları 
incelendiğinde uygun görülen adresin 
Yumurtalık ilçesi Gölova Mahallesi 
Deniz Mevkii olduğunu belirtiliyor. 
Toplam 9 milyon TEU konteyner 
elleçlemesine sahip olacak liman için 3 

bin 500 metre uzunluğunda rıhtım inşa 
edilecek. Limanda konteyner terminali, 
kuru dökme yük terminali, genel kargo 
terminali ve Ro-Ro terminali bulunacak. 
Ayrıca gemi onarım ve bakım tesisleri 

de yer alacak. Liman tesisi 6 fazda tam 
kapasiteye ulaşacak. Limanın faaliyete 
geçmesiyle birlikte yıllık 9 bin 250 
adet geminin yüklemesi ve boşaltması 
gerçekleştirilecek.

VALİ KÖŞGER: LİMAN ADANA’YI 
KÜRESEL AKTÖR YAPACAK
Adana Valisi Yavuz Selim Köşger, 
Adana Doğu Akdeniz Ana Konteynır 
Limanı ile ilgili çalışmaların devam 
ettiğini, Yumurtalık ilçesine yapılacak 
yatırımla ilgili olarak Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanlığı’nın hızlı bir şekilde yol 
haritası çıkaracağını söyledi.
Adana Doğu Akdeniz Ana Konteyner 
Limanı’nın uluslararası bir devlet 
projesi olduğuna dikkati çeken Vali 
Köşger, mega yatırımın sadece Türkiye 
açısından değil, Orta Doğu ve dünya 
ticareti açısından büyük önem taşıdığını 
vurguladı. Bu projenin, Basra Körfezi’ni 
Akdeniz’e bağlayan yeni bir ticaret 
rotası özelliği taşıdığını kaydeden Vali 
Köşger, Orta Doğu’daki mevcut ticaret 
rotası üzerindeki Süveyş Kanalı’nda 
zaman zaman sorunlar yaşandığını 
anımsatarak “Basra Körfezi’nden 
Akdeniz’e ulaşan yeni bir alternatif 
ulaşım aksının önemli noktalarından 
birisini de Adana oluşturuyor. Buna 
göre; Basra Körfezi’nden demir yolu 
ve kara yolu ile Adana Yumurtalık’a 
gelecek yükler, buradan Akdeniz 
üzerinden diğer bölgelere gemilerle 
ulaştırılacak.” dedi.
Vali Köşger, Adana Doğu Akdeniz Ana 
Konteyner Limanı’nın, Türkiye, Irak, 
Katar ve Birleşik Arap Emirlikleri’nin 
iş birliğiyle 2028’de devreye girmesi 
hedeflenen ‘Kalkınma Yolu Projesi’ ile 
bağlantılı olarak bölgesel ve küresel 
ticarette önemli bir işlev yerine 
getireceğini bildirdi. Proje ile Adana’nın 
dünya ticaretinde üstleneceği rol 
açısından önemli bir konuma geleceğini 
ifade eden Vali Köşger, “Adana’nın 
adı uluslararası alanda daha fazla 
duyulacak” ifadesini kullandı.
 
“9 MİLYON TEU ELLEÇLEME 
KAPASİTESİNE SAHİP”
Yapılacak yatırımın kapasitesi hakkında 
da bilgi veren Vali Köşger, Türkiye’deki 
tüm limanlarda elleçlenen konteyner 
miktarının 12,7 milyon TEU olduğunu, 
Adana Doğu Akdeniz Konteyner 
Limanı’nın ise 9 milyon TEU kapasite 
ile ülke toplamına yakın bir kapasitede 
hizmet vereceğini belirtti.

Adana’nın kıyı şeridindeki 80 milyon metrekareden fazla alanda sanayinin gelişmesi için  
projeler hayata geçiriliyor.

LİMANDA KONTEYNER 
TERMİNALİ, KURU DÖKME 
YÜK TERMİNALİ, GENEL 
KARGO TERMİNALİ VE  
RO-RO TERMİNALİ 
BULUNACAK. AYRICA 
GEMİ ONARIM VE BAKIM 
TESİSLERİ DE YER ALACAK.

Demiryolu
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Lojistik

Tank Terminali

Kimya Bölgesi - 1
Kimya Bölgesi - 2
Kimya Bölgesi - 3
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CEYHAN PETROKİMYA
ENDÜSTRİ BÖLGESİ

ADANA KİMYA
OSB

BOTAŞ

SANKO

İSKEN SUGÖZÜ
TERMİK SANTRALİ

EMBA HUNUTLU
TERMİK ELEKTRİK SANTRALİ

CEYHAN OSB

YUMURTALIK
SERBEST BÖLGESİ
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Gelinen aşamada projenin ÇED 
sürecinin başladığını ve en kısa 
zamanda hayata geçirileceğini aktaran 
Vali Köşger, “Şu anda yer tahsisi 
gerçekleşti ve çevre etki değerlendirme 
(ÇED) sürecine geçildi. Bundan sonra 
limanla ilgili çalışmalar Ulaştırma 
ve Altyapı Bakanlığı tarafından 
yürütülecek. İlk aşamayı oluşturan 
ÇED raporunun alınması ve tahsisin 
yapılmasının ardından saha uygulanma 
haritası hazırlanacak. Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanlığı projenin en hızlı 
şekilde yapılması için yol haritası 
çıkartacak.” diye konuştu.  
 
KIVANÇ: BÖLGEMİZE BÜYÜK KATKI 
SAĞLAYACAK
Adana Sanayi Odası (ADASO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
Adana Doğu Akdeniz Ana Konteyner 
Limanı’nın tahsisinin onaylanması 
haberini sevinçle karşıladığını belirtti. 
Başkan Kıvanç, “"Uzun zamandır 
hayalini kurduğumuz, yapılması için 
mücadelesini verdiğimiz Adana'mızı 
dünya ticaretinde ve uluslararası 
ulaştırma koridorlarında öne çıkaracak 
olan Adana Doğu Akdeniz Ana 
Konteyner Limanı'nın tahsisinin 
onaylanması, bölgemiz ve ülkemiz için 
büyük bir kazanımdır.
Adana Doğu Akdeniz Ana Konteyner 
Limanı ile Basra Körfezi'nin Irak 
ve Türkiye üzerinden Akdeniz'e 
bağlanmasının yanı sıra doğu-
batı, güney-kuzey koridorlarında 

demir ve kara yollarından taşınan 
yüklerin Akdeniz'e Türkiye üzerinden 
geçmesine olanak sağlanacak. 
Adana'mızın ve bölgemizin ticari 
potansiyelini maksimum düzeyde 
değerlendiren stratejik bir aktör 
olacak. Bu büyük projeyi Adana'mıza 
ve bölgemize kazandıran başta 
Sayın Cumhurbaşkanımız Recep 

Tayyip Erdoğan olmak üzere ilgili 
bakanlarımıza, Adana valilerimize, 
milletvekillerimize, belediye 
başkanlarımıza ve bürokratlarımıza 
teşekkür ediyoruz." dedi.
Adana Doğu Akdeniz Ana Konteyner 
Limanı’nın uluslararası ticarette ve 
lojistikte Adana’yı stratejik bir noktaya 
taşıyacağını vurgulayan Başkan 
Kıvanç, şöyle konuştu: “Bu proje, Adana 
ve çevresindeki sanayi ve ticaretin 
gelişimine büyük katkı sağlayacak, 
yeni iş olanakları yaratacaktır. Ceyhan 
ve Yumurtalık bölgeleri, Türkiye’miz 
ve Adana'nın ekonomik dinamiklerini 
değiştirecek, geleceğe dair umut 
vadeden bölgeleridir. Bu bölgelerin 
önemi her geçen gün artmaktadır. 
Kimya OSB, Ceyhan Petrokimya 
Endüstri Bölgesi başta olmak üzere 
Ceyhan OSB, SASA Özel Endüstri 
Bölgesi, Adana Yumurtalık Serbest 
Bölgesi gibi birçok önemli yatırım 
burada. Bunun dışında Adana’nın 
diğer bölgelerinde Tarıma Dayalı 
İhtisas Sera Organize Sanayi Bölgesi, 
Su Ürünleri Organize Sanayi Bölgesi, 
AOSB 4. Etap Genişleme Alanı, 
Tekstilkent, Ayakkabıcılar Sitesi, 
Mahrukatçılar Sitesi, Mobilyacılar 
Sitesi, Sarıçam ve Yüreğir Küçük 
Sanayi Sitesi, Gıda Toptancıları, 
Matbaacılar, Geri Dönüşümcüler, 
Mermerciler ve Hurdacılar Sitesi gibi 
birbirinden önemli yatırımlar da mevcut. 
Yapımı tamamlanmak üzere olan 
Çukurova Bölgesel Havalimanı ve yeni 
yapılacak olan Adana Doğu Akdeniz 
Ana Konteyner Limanı'nı bir arada 
düşündüğümüzde; Adana, Türkiye 
yüzyılında yeni bir ekonomik güç 
merkezi olacaktır.”

Ceyhan Enerji İhtisas Endüstri Bölgesi’nde 620 dekar arazi üzerinde projelendirilen Ceyhan 
Polipropilen Üretim Tesisi, yıllık 450 bin ton üretim gerçekleştirecek.

KIVANÇ: CEYHAN VE 
YUMURTALIK’TA, KİMYA 
OSB, CEYHAN PETROKİMYA 
ENDÜSTRİ BÖLGESİ 
BAŞTA OLMAK ÜZERE 
CEYHAN OSB, SASA ÖZEL 
ENDÜSTRİ BÖLGESİ, 
ADANA YUMURTALIK 
SERBEST BÖLGESİ GİBİ 
BİRÇOK ÖNEMLİ YATIRIM 
BULUNUYOR”
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BİLGİÇ: TARIM ÜRÜNLERİNİN UYGUN 
MALİYETLE LOJİSTİĞİ SAĞLANACAK  
Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Şahin Bilgiç, Adana'nın uzun yıllardır 
beklediği konteyner limanı için onay 
çıktığını belirterek, projede emeği 
geçen herkese teşekkür etti. Projenin 
Adana için büyük bir yatırım olacağını 
kaydeden Bilgiç, bugüne kadar başkan 
limanlardan yapılan ihracat ve ithalatın 
Adana'dan gerçekleştirilmesiyle 
şehrin aldığı payların da artacağını 
vurguladı. Adana’nın ithalat ve ihracat 
potansiyelini artıracak yatırımın hızlı 
bir şekilde faaliyete geçmesini isteyen 
Bilgiç, limanla birlikte bölgedeki 
lojistik maliyetlerinin düşeceğini ve 
ekonomiye ciddi faydalar sağlanacağını 
aktardı. Bilgiç, “Proje Ceyhan Enerji 
İhtisas Bölgesi'nin gelişmesine de 
katkı sağlayacak” dedi. Bilgiç, şöyle 
konuştu: “Tarım açısından da büyük 
faydalar sağlanacak. İthalat ve ihracat 
kolaylaşacak, lojistik maliyetler azalacak 
ve tarım ürünlerinin piyasaya daha 
hızlı ve uygun maliyetle ulaşması 
sağlanacak. Bu da Adana tarım 
sektörüne pozitif bir etki yapacak. 
Limanın kapasitesi 9 milyon TEU 
olacak. İlk etapta belli bir kısmı devreye 
girecek ve ardından tamamının faaliyete 
geçmesi bekleniyor. Bu proje, sadece 
Adana'ya değil, bölgedeki diğer illere de 
büyük katkılar sağlayacak. İç Anadolu, 
Mersin, Gaziantep, Kahramanmaraş ve 
Hatay gibi bölgelerden de ciddi talep 
gelmesini bekliyoruz. Mersin Limanı'nın 
yoğunluğu fazla olduğu için Doğu 
Akdeniz  Ana Konteyner limanı, çevre 
illere de hizmet verecek ve bölgenin 
lojistik kapasitesini artıracak.” 

SÜTCÜ: SANAYİCİNİN ÜRÜN 
BEKLEME SÜRELERİ AZALACAK, 
TİCARİ POTANSİYEL ARTACAK
Adana Hacı Sabancı Organize Sanayi 
Bölgesi (AOSB) Yönetim Kurulu 
Başkanı Bekir Sütcü, konteyner 
limanlarının uluslararası ticaretin en 
önemli unsurlarından biri olduğunu 
belirterek, “Türkiye’nin en büyük 
liman projelerinden biri olan bu 
yatırımla, bölgemizin ve Adana’mızın 
stratejik önemi daha da artacak, ticari 
potansiyelimiz maksimum düzeye 
ulaşacak.” dedi.
Bu proje ile ithalat ve ihracatta bekleme 
sürelerinin önemli ölçüde azalacağını 
ve süreçlerin daha hızlanacağını 
aktaran Sütcü, şunları kaydetti: “Üç 
tarafı denizlerle çevrili ülkemizde bu 
limanlar hem ticareti kolaylaştırmakta 
hem de zaman ve maliyetten ciddi 

tasarruf sağlamaktadır. Adana’ya en 
yakın olan Mersin ya da İskenderun 
Limanı kanalıyla mal alırken ya da 
ihracat yaparken en büyük sorunumuz 
gemilerin açıkta en az on gün 
beklemesidir. Normal şartlarda bir ayda 
gelmesi gereken ya da gönderilmesi 
gereken malların yerine ulaşması iki, 
hatta üç ayı bulabiliyor. Bu yönden 
bakıldığında Adana’mıza kazandırılan 
bu yatırım çok büyük öneme sahiptir.”
 
BAYRAM: ADANA KABINA 
SIĞMAYACAK
Adana Ticaret Odası (ATO) Başkanı 
Yücel Bayram, Adana Doğu Akdeniz 
Ana Konteyner Limanı tahsisinin 
onaylanmasının Adana'nın ticaretine 
doğrudan etki edeceğini bu dev adımla 
artık Adana'nın kabına sığmayacak 
duruma geleceğini söyledi.
Bayram, konteyner limanının yıllardır 
üzerinde çalıştıkları bir proje olduğunu 
kaydederek, "Adana'mızın ticaretine 
doğrudan etki edecek bu dev adımla, 
artık Adana kabına sığmayacak duruma 
gelecektir. Bölgemizde, Adana'mız 
bulunduğu konum itibarıyla stratejik 
öneme sahip bir şehirdir. Lojistik 
anlamında doğu ile batının arasında 
bir köprü görevi görmektedir. Kara 
yolu, hava yolu taşımacılığında iyi bir 
konumda olan şehrimiz artık deniz 
taşımacılığının da eklenmesi ile adeta bir 
lojistik üssü niteliğine bürünmüştür. Bu 
büyük yatırımla, yıllardır Adana Ticaret 
Odası olarak mücadelesini verdiğimiz 
ihracat rakamlarının artmasına, 
şehrimizin büyümesine büyük katkı 
sunacak bu projenin Adana fazlası ile 
hakkını verecektir." dedi.
 

ATB Başkanı  
Şahin Bilgiç

AOSB Yönetim Kurulu  
Başkanı Bekir Sütcü

ATO Başkanı  
Yücel Bayram
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SANAYİ KAMPÜSÜ'NDE DİJİTAL VE 
YALIN DÖNÜŞÜM RÜZGÂRI
Adana Sanayi Kampüsü’nde gerçekleştirilen Dijital OSB Buluşmaları 2024 
Adana etkinliğinde dijitalleşme, endüstriyel otomasyon, enerji verimliliği 
ve akıllı üretim teknolojileri konularında bilgi paylaşımında bulunuldu.

A dana Sanayi 
Odası (ADASO) 
Sanayi Kampüsü 

ev sahipliğinde HYF 
Fuarcılık A.Ş. ve Endüstriyel 
Otomasyon Sanayicileri 
Derneği iş birliğinde 
Dijital OSB Buluşmaları 
2024 Adana etkinliği 
gerçekleştirildi.
Etkinliğe ADASO Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, ADASO Meclis 
Başkan Yardımcısı Fırat 
Karalı, HYF Fuarcılık 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Hakan Yüksel, Endüstriyel 
Otomasyon Sanayicileri 
Derneği (ENOSAD) 4. ve 5. 
Dönem Başkanı Sedat Sami 
Ömeroğlu, ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz ve çok 
sayıda ilgili katıldı.
 
“SANAYİ KAMPÜSÜMÜZ 
YALIN VE DİJİTAL 
DÖNÜŞÜM İÇİN 
HİZMETTE”
Etkinliğin açılışında 
konuşan ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç, iş 
dünyasında inovasyonun 
ve dijitalleşmenin önemine 
dikkat çekerek, değişen 
dünyaya uyum sağlamanın 

ve verimliliği artırmanın 
önemli olduğunu vurguladı.  
Başkan Kıvanç, “Sanayi 
Kampüsümüz bünyesinde 
sanayicimizin ihtiyaçlarına 
cevap verecek şekilde; 
Yetkinlik ve Dijital 
Dönüşüm Merkezi'ni 
(Model Fabrika), Yenilik 
Merkezi'ni, Enerji Verimliliği 
Merkezi'ni, Mesleki Eğitim 
ve Belgelendirme Merkezi'ni 
ve Su Verimliliği Merkezi'ni 
hayata geçirdik. İhtiyaca 
göre de merkezimizin 
faaliyetlerini çeşitlendirip 
kapasitesini artıracağız. 
Her biri iş dünyamıza 
büyük katkılar sağlayan ve 
geleceğe yönelik önemli 

adımlar atmamıza vesile 
olacak merkezlerdir. Bu 
sürecin olmazsa olmazı 
yalın ve dijital dönüşümdür. 
İşte tam da bu noktada bu 
merkezilerimizden alınan 
eğitim ve danışmanlık 
hizmetleri ön plana çıkıyor. 
Bu hizmetler sayesinde 
sanayicimiz ilave yatırım 
yapmadan mevcut 
makine parkları ile üretim 
süreçlerini verimli hale 
getiriyor. Verimliliklerini 
minimum yüzde 10 ile 20 
oranında artırarak israfı 
azaltıyor.” dedi.
 
“İNOVASYONU TEŞVİK 
ETMEK TEMEL 
AMACIMIZ”
HYF Fuarcılık Yönetim 
Kurulu Başkanı Hakan 
Yüksel ise sanayicileri bir 
araya getirerek inovasyonu 
teşvik etmenin temel 
amaçları olduğunu söyledi. 
ENOSAD 4. ve 5. 
Dönem Başkanı Sedat 
Sami Ömeroğlu da 
derneğin endüstriyel 
otomasyon ve dijital 
dönüşüm konularında 
öncü bir rol oynadığını dile 
getirdi. Türkiye'de endüstri 

4.0 kavramının tanıtılması 
ve benimsenmesi için 
çalışmalar yaptıklarını 
belirterek, bu sürecin 
önemine değindi. 
Gün boyunca süren 
etkinlikte, Logosoft 
Distribütörlük Destek 
Faaliyetleri, Microsoft 
Copilot, Sap Business 
One Şirketlere Getireceği 
Faydalar, Honeywell 
Endüstriyel Otomasyon, 
Endüstride Verimlilik 
Çözümleri, Elektrifikasyon 
ve Hareket Bölümü,  
Enerji Girişinden Yüklere: 
Endüstriyel Verimlilik 
Çözümleri, Robotik Ve 
İmalat Otomasyonu 
Bölümü, Geleceğin 
Fabrikaları-Yeni Teknolojiler 
ve Ürünler, Endüstriyel 
İşletmelerde Enerji 
Verimliliği ve Karbon 
Ayak İzi, Tasarımdan 
İmalata yüzde 70’e Varan 
Maliyet Tasarrufu, MCS 
Otomasyon, İmalat 
İşletmelerinde Akıllı Üretim 
Teknolojileri, Model Fabrika 
ve Öğren Dönüş Programı, 
Akıllı Üretim Hatlarında 
Kullanılan Robotik 
Otomasyon ve Yapay Zekâ 
Uygulamaları konularında 
sunumlar gerçekleştirildi.HYF Fuarcılık Yönetim Kurulu 

Başkanı Hakan Yüksel

ENOSAD 4. ve 5. Dönem 
Başkanı Sedat Sami Ömeroğlu
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BAE İLE TİCARET HEDEFİ  
40 MİLYAR DOLAR
Adana Sanayi Odası’nda düzenlenen “Birleşik Arap Emirlikleri 
(BAE) Ankara Büyükelçiliği İş Dünyası Buluşmaları" etkinliğinde 
BAE Büyükelçi Vekili Dr. Moza Al Hosani, ticaret hacmini 40 milyar 
dolara çıkarma hedefini duyurdu ve katılımcıları BAE'deki fırsatları 
keşfetmeye ve değerlendirmeye çağırdı.

A dana Sanayi Odası 
(ADASO) ve Sistem 
Global Danışmanlık 

iş birliğiyle "Birleşik Arap 
Emirlikleri (BAE) Ankara 
Büyükelçiliği İş Dünyası 
Buluşmaları" etkinliği 
gerçekleştirildi.
Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu’nda düzenlenen 
etkinliğe Birleşik Arap 
Emirlikleri Ankara 
Büyükelçi Vekili Dr. Moza 
Al Hosani, ADASO Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, 
Meclis Başkan Yardımcısı 

İsmail Yağmur, BAE Ankara 
Büyükelçiliği Ekonomi 
Müsteşarı Ahmed Salama, 
Sistem Global Yönetim 
Kurulu Üyesi Avukat Doç. 
Dr. Hasan Karslıoğlu, 
ADASO Genel Sekreteri 
Veli Oğuz ve çok sayıda iş 
insanı katıldı.
 
“ADANA, BAE İÇİN 
BİRÇOK SEKTÖRDE 
ÖNEMLİ BİR 
TEDARİKÇİ”
Etkinliğin açılış konuşmasını 
yapan ADASO Meclis 

Başkanı İsrafil Uçurum, 
BAE ile Türkiye arasındaki 
ticari ilişkilerin önemine 
değindi. BAE'nin 420 
milyar dolar ithalat ve 
516 milyar dolar ihracat  
hacmine sahip olduğunu 
kaydeden Uçurum, “2022 
yılında iki ülke arasındaki 
ticaret hacmi 9 milyar dolar 
seviyelerinde gerçekleşmiş, 
2023'te bu rakam yüzde 
111 artarak 19,5 milyar 
dolara ulaşmıştır. 2023 
yılında  Adana'nın BAE 
ile arasındaki ticaret ise 
25 milyon doları ihracat 
ve 29 milyon doları ithalat 
olmak üzere toplamda 53 
milyon dolar düzeyinde 
gerçekleşmiştir. Bu rakamlar 
BAE’nin ihtiyaç duyduğu 
birçok sektör için önemli 
tedarikçi olduğumuzu 
göstermektedir.” dedi. 
Uçurum, ticari ilişkilerin 
daha da geliştirilmesi 
ve iş birliği imkanlarının 
artırılması gerektiğini 
vurguladı.

“İKİLİ TİCARET 
HACMİNİ 40 MİLYAR 
DOLARA ÇIKARMAYI 
HEDEFLİYORUZ”
BAE Ankara Büyükelçi 
Vekili Dr. Moza Al Hosani 
ise, Adana Sanayi Odası’na 
bu etkinliği düzenlediği 
için teşekkür ederek, “BAE 
Devlet Başkanı Muhammed 
bin Zayid Al Nahyan ve 
Türkiye Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın 
vizyonları sayesinde, 
aramızdaki ticaret hacmini 
40 milyar dolara çıkarmayı 
hedefliyoruz. İlişkilerimiz 
çok pozitif ve güçlü. Bu 
ziyaretin olumlu sonuçlar 
doğuracağına inanıyorum.” 
ifadelerini kullandı. 
Dr. Al Hosani, 
katılımcıları BAE’deki 
fırsatları keşfetmeye ve 
değerlendirmeye davet etti.
BAE Ekonomi Bakanlığı 
Yetkilisi İbrahim 
Alhosani’nin çevrim içi 
olarak katıldığı etkinlikte 
BAE Ankara Büyükelçiliği 
Ekonomi Müsteşarı 
Ahmed Salama tarafından 
BAE ile ticaret ve yatırım 
koşulları ile ilgili sunum 
gerçekleştirildi. Ekonomisi, 
petrol gelirlerinin yanı 
sıra turizm, finans, inşaat 
ve ticaret gibi sektörlere 
dayanan BAE’de Türk 
ihracatçı firmalar için 
gıda, tekstil, hazır giyim, 
mobilya, otomotiv yan 
sanayi, teknoloji, kozmetik 
ve kişisel bakım ürünleri 
sektörlerinde potansiyel 
fırsatlar bulunuyor.
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TAYSEB’DEN CAZİP TEŞVİK VE FIRSATLAR!
Toros Adana Yumurtalık Serbest Bölge Kurucu ve İşleticisi A.Ş. (TAYSEB) yöneticileri, Adana 
Sanayi Odası’nda düzenlenen özel bir toplantıda üretim ve ihracat odaklı çalışan firmalara 
bölgedeki yatırım teşviklerini ve fırsatlarını anlattı. 

D oğu Akdeniz’in 
üretim ve ihracat 
üssü olma hedefiyle 

faaliyetlerini sürdüren 
Toros Adana Yumurtalık 
Serbest Bölge Kurucu ve 
İşleticisi A.Ş.’nin (TAYSEB), 
bölgedeki cazip yatırım 
fırsatları Adana Sanayi 
Odası’nda (ADASO) 
düzenlenen toplantıda iş 
insanlarıyla paylaşıldı. 
TAYSEB, büyük ölçekli 
sanayi üslerinin hayata 
geçirildiği Adana ve Hatay 
illerinin birleşme noktasında 
yer alan konumu, elektrik, 
su, telefon ve doğalgaz gibi 
altyapısı tamamlanmış 
parsellerinin yanı sıra 
sunduğu muafiyetler ve 
maliyet avantajlarıyla dikkat 
çekti. Toplantının açılışında 
konuşan ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, Ceyhan ve 
Yumurtalık bölgelerinin 
Adana'nın ekonomik 
dinamiklerini değiştiren 

önemli merkezler olduğunu 
vurguladı. “Ceyhan ve 
Yumurtalık, yatırımcıların 
yeni limanı” vurgusu yapan 
Başkan Kıvanç, “Kimya 
OSB, Ceyhan Petrokimya 
Endüstri Bölgesi ve SASA 
Özel Endüstri Bölgesi 
gibi birçok önemli yatırım 
burada. Ayrıca, bölgemize 
yeni bir konteyner limanı 
da inşa edilecek. Bu yeni 
liman, bölgenin lojistik 
kapasitesini artıracak ve 
uluslararası ticareti daha da 
kolaylaştıracak.” dedi.
Ticaret Bakanlığı Serbest 
Bölgeler Genel Müdür 
Yardımcısı Mehmet Cem 
Topbaş, ülke genelindeki 
19 serbest bölgede 
ihracat hacminin 12,7 
milyar dolara ulaştığını 
belirterek, bu modelin 
ihracatın artırılması, 
doğrudan yabancı sermaye 
yatırımlarının teşvik 
edilmesi, istihdamın 

geliştirilmesi ve ileri 
teknoloji transferlerinin 
hızlandırılmasına katkı 
sağladığını anlattı.

EREN: İŞLETMELER 
CEYHAN’DAKİ 
LİMANIMIZI 
KULLANABİLİYOR
Tekfen Holding Tarımsal 
Sanayi Grubu'ndan Sorumlu 
Başkan Yardımcısı ve 
TAYSEB Yönetim Kurulu 
Başkanı Ahmet Eren, 
grup şirketlerinden Toros 
Tarım’ın Ceyhan’daki 
üretim ve liman tesisinin 
bulunduğu bölgede yer 
alan TAYSEB’in 1990 
yılından bu yana faaliyet 
gösterdiğini belirterek, 
“Ceyhan tesisimizdeki liman 
ile TAYSEB'e her yıl artan 
miktarlarda, özellikle likit 
kimyasal ve bitkisel yağların 
elleçlenmesinde destek 
veriyoruz. TAYSEB’de 
kurulu işletmeler 
Ceyhan’daki limanımızı 
kullanıyorlar.” dedi.

DİNÇSOY: ÜRETEN 
VE İHRAÇ EDEN 
YATIRIMCILARI 
BEKLİYORUZ
TAYSEB İşletme Müdürü 
Yusuf Dinçsoy da 
yatırımcılara sundukları 
avantajları anlattı. Dinçsoy, 
“Serbest bölgede üretim 
gerçekleştiriyorsanız, 
üretmiş olduğunuz üründen 
elde ettiğiniz kazançlar 
kurumlar ya da gelir 
vergisinden tamamen muaf. 
Ürettiğinizin yüzde 85 ve 
üzerini ihraç ediyorsanız, 
çalışanların ücretleri de 
gelir vergilerinden muaf. 
Bölgeye gelen ürünler, KDV 
ve gümrük vergilerinden 
muaf. Hammaddeyi 
Türkiye’den sağlayıp yurt 
dışına satabiliyorsanız, 
serbest bölgeden başka 
düşünebileceğiniz bir 
alan yoktur. Faaliyetiniz 
üretimse, hedefiniz  ihracat 
yapmaksa bu bölgede 
mutlaka olmalısınız.” 
ifadesini kullandı. 
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235 MİLYON TL’LİK VERİMLİLİK 
ARTIŞI SAĞLANDI
Adana Sanayi Kampüsü'nde yer alan Model Fabrika'nın, sanayicilere 
yıllık 235 milyon TL’lik iyileştirme sağladığını belirten ADASO Başkanı 
Kıvanç, “Yalın üretim, su verimliliği, enerji verimliliği ve dijital 
dönüşüm eğitimi vererek mevcut makine parkurunu artırmadan yüzde 
20-30 kapasite artışı sağlıyoruz.” dedi. 

A dana Sanayi Odası 
(ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Zeki Kıvanç, Adana Sanayi 
Kampüsü'ndeki Model 
Fabrika'da görevli ekiplerin 
incelemesi sonucu 100'e 
yakın firmada 235 milyon 
TL'lik iyileştirme yapıldığını 
söyledi.
Adana Metal Sanayi 
Sitesi'ndeki 12 dönümlük 
arsada inşa edilen ve 21 
Mart 2024 tarihinde resmi 
açılışı yapılan Adana Sanayi 
Kampüsü’nde yürütülen 
faaliyetleri değerlendiren 
Başkan Zeki Kıvanç, “Adana 
Sanayi Kampüsü’nde, Adana 
Model Fabrika Yetkinlik ve 
Dijital Dönüşüm Merkezi, 
Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi, Mesleki Eğitim 
ve Belgelendirme Merkezi, 
Su ve Atık Su Verimliliği 
Merkezi ve Yenilik Merkezi 
yer alıyor. Her bir merkez, 
nitelikli iş gücü ihtiyacını 
karşılamak, yalın üretim 
ve dijitalleşme odağında 
işletmelerin rekabet 
gücünü artırmak, kurumsal 
kapasiteyi geliştirmek ve 
inovasyon odaklı üretim 

modellerini teşvik etmek 
amacıyla çeşitli hizmetler 
sunuyor.” dedi. 
Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezi ekiplerinin yaptığı 
incelemeler sonucu, 
bir fabrikada bulunan 
kompresördeki kaçakların 
tespit edilerek sanayicinin 
yıllık 10 milyon liralık 
zarardan kurtarıldığını 
kaydeden Başkan 
Kıvanç, "Bugüne kadar 
Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezimiz ile sadece 10 
firmada 67 milyon TL'nin 
üzerinde enerji tasarrufu 
yapılabileceğini tespit ettik." 
diye konuştu. 
 
"49 FİRMA EĞİTİM 
BEKLİYOR"
Adana Sanayi Kampüsü’nde 
metal, plastik, kimya, gıda, 
tekstil, mobilya ve otomotiv 
başta olmak üzere tüm 
sektörlerdeki firmalara 
hizmet verildiğini belirten 
Başkan Kıvanç, şunları 
söyledi: "Sanayicilerimize 
verimlilikle ilgili eğitimler 
veriyoruz. Yalın üretim, 
su verimliliği, enerji 
verimliliği ve dijital 

dönüşüm eğitimi vererek 
mevcut makine parkurunu 
artırmadan yüzde 20-30 
kapasite artışı sağlıyoruz. 
Maliyetleri düşürmeye 
gayret gösteriyoruz. Şu 
anda TÜBİTAK ile bir proje 
yürütüyoruz. Projenin 
yüzde 90'ını TÜBİTAK, 
yüzde 10'unu sanayicimiz 
karşılıyor. Devletimiz, 
sanayicinin verimliliğinin 
artması ve düzen, düstur 
öğrenmesi için çaba 
gösteriyor. Şu anda 49 
firmamız eğitim bekliyor  
ve bu sayı her geçen  
gün artıyor." 

"MODEL FABRİKALAR 
ARTMALI"
Model Fabrika'nın 
verimliliği artırıp 
sanayicilere değer 
sağladığını vurgulayan 
Kıvanç, "Model Fabrika 
olarak yıllık 235 milyon 
TL'lik iyileştirme tutarını 
firmalarımızda tespit ettik. 
Bu, firma başına yaklaşık 
2,6 milyon TL demektir. 
Hat verimliliklerinde yüzde 
33'e varan artışlar, mevcut 
tip değişim sürelerinde 
yüzde 69'a varan azalmalar, 
malzeme arama israflarında 
yüzde 38'e varan iyileşmeler 
sağladık. Bu Model 
Fabrika sayılarının artması 
gerekiyor." dedi.
Adana Sanayi Kampüsü 
sayesinde yeşil dönüşüme 
de öncülük ettiklerini 
belirten Başkan Kıvanç, 
"2026 yılından itibaren 
Avrupa Birliği'ne satacağınız 
her üründe karbon 
emisyonu ile ilgili kurallar 
var. İlk başta 5 sektörde 
yapılan ürünlerde karbon 
vergisi başlıyor ama diğer 
ürünler de zaman içinde 
bu kurallara tabi olacak. 
Tekstilciler zaten uzun 
zamandır yeşil dönüşüm, 
karbon emisyonunun 
azaltılması, su kullanımının 
azaltılması ve arıtmaların 
daha faydalı çalışması gibi 
konularda düzenlemeler 
yapıyor. Tekstilciler olarak 
malları satabilmek için 
bu dersleri aldık. Birçok 
firmamızın bu sürece 
henüz hazır olmadığını 
biliyoruz. Bu nedenle 
Sanayi Kampüsü’ndeki 
merkezlerden faydalanmak 
bu sürece hazırlanmada 
katkı sağlayacaktır.” dedi. 
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ADANA SANAYİSİNDE 
“ROL MODEL KADIN” 
SAYISI ARTACAK!

İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu Bossa'da toplandı

A dana’da sanayide 
kadın istihdamına 
yönelik farkındalık 

yaratmak ve kadınların 
sürdürülebilir ekonomiye 
katılımını artırmak amacıyla 
hazırlanan, Sanayide Kadın 
Eli Projesi İş Birliği ve İyi 
Niyet Protokolü’nün imza 
töreni gerçekleştirildi.
Projenin, Valilik 
himayesinde Adana 
Sanayi Odası ile TOBB 
Adana Kadın Girişimciler 
Kurulu koordinasyonunda 
uygulanacağını anımsatan 
Adana Valisi Yavuz Selim 
Köşger, sanayide rol 
model kadın sayılarını 
artırarak genç kadınların 
da bu sürece dahil 
olmasını önemsediklerini 

vurguladı. Projenin kadın 
istihdamını artıracağını 
ifade eden Köşger, “Bir 
toplum, bütün birimlerini 
ve bütün bireylerini en 
etkili şekilde kullanırsa tam 
kalkınma ancak o zaman 
gerçekleşebilir. Çalışmak 
isteyenlere her sektörde 
kendine iş bulabileceği 
bir ortam hazırlamayı 
hedefliyoruz” dedi.
İmza törenine Adana 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Zeydan Karalar, 
Çukurova Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Meryem 
Tuncel, Adana Sanayi 
Odası Yönetim Başkanı 
Zeki Kıvanç, Adana 
Ticaret Borsası Başkanı 
Şahin Bilgiç, İl Milli Eğitim 

Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkanı Rana Dal katıldı. 
2021 Yılında pilot il olarak 
Kütahya’da başlayan 
proje,16 ilde aktif olarak 
devam ediyor.

Müdürü Hasan Tevke, 
İŞKUR Adana İl Müdürü 
Ahmet Karaveli, Çukurova 
Kalkınma Ajansı Genel 
Sekreteri Ahmet Rifat 
Duran, TOBB Adana 

İl İstihdam ve Mesleki 
Eğitim Kurulu 2024 Yılı 3. 
Olağan Toplantısı, Adana 
Hacı Sabancı Organize 
Sanayi Bölgesi’nde 
faaliyet gösteren BOSSA 
Denim’de Vali Yavuz Selim 
Köşger’in başkanlığında 
gerçekleştirildi.
Toplantıda alınacak 
kararların öncelikle 
Adana’ya hayırlar getirmesi 
temennisinde bulunan Vali 
Köşger, kentteki istihdam 
durumunu değerlendirmek, 
mesleki eğitim alanında 
yapılacak çalışmaları 
planlamak üzere bir araya 
geldiklerini dile getirdi.
İşsizlik oranlarını 
azaltmanın ve nitelikli 
iş gücü geliştirmenin 
ekonomiye büyük fayda 
sağladığını aktaran Vali 
Köşger, kadın, genç ve 
dezavantajlı grupların 

istihdama katılımının da çok 
önemli olduğunu vurguladı. 
İşsizlik oranlarının 
sektörel dağılımının ve 
iş gücü piyasasının genel 
durumunun bu noktada iyi 
analiz edilmesi gerektiğini 
vurgulayan Vali Köşger, “Bu 
veriler, ilimizin istihdam 
politikalarını güçlendirecek 
ve daha etkili kararlar 
almamızı sağlayacaktır. 

Bizler yerel düzeyde 
alınacak her kararın 
uzun vadeli etkilerini göz 
önünde bulundurarak, 
ilimizin geleceği için en 
doğru adımları atmak için 
çalışacağız.” diye konuştu.
Mesleki eğitimin gençlerin 
ve iş arayanların becerilerini 
geliştirmeleri için kritik 
öneme sahip olduğunu 
belirten Köşger, “Hangi 

sektörlerde daha fazla iş 
gücüne ihtiyaç duyulduğu 
ve bu sektörlere yönelik 
eğitim programlarının 
nasıl düzenlenebileceği 
büyük önem arz ediyor. 
Üniversiteler, meslek liseleri 
ve iş dünyası arasında güçlü 
iş birliği ile gençlerimizin 
istihdam edilebilir 
beceriler kazanmalarını 
sağlamalıyız.” dedi.
Vali Köşger’in konuşmasının 
ardından istihdam 
ve mesleki eğitim 
politikalarının oluşturulması 
için yapılan faaliyetler 
ile istihdamı koruyucu, 
geliştirici ve işsizliği önleyici 
tedbirler ve uygulanacak 
aktif iş gücü programları 
değerlendirildi. Konuyla ilgili 
çeşitli görüş ve önerilerin ele 
alındığı toplantı, gündemin 
değerlendirilmesiyle son 
buldu.
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İmalat Sanayinde Rekabet 
Gücünün Artırılması Sonuç Odaklı 
Programı ile imalat sanayinde 
kurumsallaşma, AR-GE, yenilik 
ve verimlilik uygulamalarını 
destekleyerek katma değerli  

Toplantıda 2024 yılı çalışma 
programı ve bütçe revizyonu, 
6 aylık ara faaliyet raporu, 
fizibilite destek programı 
başvuruları görüşüldü, gelecek 
dönemde yapılması planlanan 
çalışmalar istişare edildi. ÇKA'nın 
Sürdürülebilir Büyüme ve Yeşil 
Dönüşüm Sonuç Odaklı Program 
ile Çukurova Bölgesi’nde yeşil 
dönüşümü gerçekleştirmek 
amacıyla, sanayi üretimi ile temiz 
enerji alanlarındaki potansiyelin 
değerlendirilerek yatırım ortamının 
ve rekabetçiliğin güçlendirilmesinin 
hedeflendiği duyurulmuştu. 

Çukurova Kalkınma Ajansı 
(ÇKA) Yönetim Kurulu Toplantısı 
Adana’da gerçekleştirildi. Ajans 
hizmet binasında gerçekleştirilen 
toplantıya, Adana Valisi Yavuz 
Selim Köşger, Mersin Valisi Ali 
Hamza Pehlivan, Adana Büyükşehir 
Belediye Başkanı Zeydan Karalar, 
Adana Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, Adana 
Ticaret Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Yücel Bayram, Mersin 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Hakan Sefa Çakır, 
ÇKA Genel Sekreteri Ahmet Rifat 
Duran katılım sağladı.

ihracatının artırılmasının 
amaçladığına dikkat çekilmişti. 
Dirençli ve Gelişen Kırsal Alanlar 
Sonuç Odaklı Programı’nda ise 
kırsalda yaşamın iyileştirilmesinin 
hedeflediği bildirilmişti.

ÇKA Yönetimi, destek programları başvurularını değerlendirdi

Lisesi'nde kız öğrenci 
sayısını artırma çalışmaları, 
CNC Torna ve Gaz Altı 
Kaynakçılık alanında eğitim 
alan kadınlar ve çeşitli 
projelerle sağlanan istihdam 
örneklerini paylaştı. Oğuz, 
muhtarların desteğiyle 
“Sanayide Kadın Eli 
Projesi”nin tüm mahallelere 
yayılmasını ve kadın 
girişimcilerin potansiyelinin 
maksimize edilmesini 
hedeflediklerini dile getirdi.
TOBB Adana Kadın 

A dana Sanayi Odası 
(ADASO) ev 
sahipliğinde, TOBB 

Adana Kadın Girişimciler 
Kurulu tarafından başlatılan 
“Sanayide Kadın Eli 
Projesi” tanıtım toplantısı 
muhtarların katılımıyla 
gerçekleştirildi. Kadınların 
iş dünyasına katılımlarını 
artırmak ve sanayi 
kuruluşlarının talep ettiği 
nitelikli istihdam ihtiyacını 
karşılamak amacıyla 
başlatılan proje, geniş bir 
katılımla tanıtıldı.
Toplantının açılış 
konuşmasını gerçekleştiren 
ADASO Genel Sekreteri 
Veli Oğuz, konuşmasında, 
projenin kadınların sanayi 
sektöründe daha aktif rol 
almasını teşvik etmeyi 
amaçladığını vurguladı. 
Ayrıca, kadın istihdamını 
artırmak için çeşitli 
destekler ve eğitimlerin 
sunulacağını açıkladı.
ADASO olarak bugüne 
kadar birçok çalışmayı 
hayata geçirdiklerini 
ifade eden Oğuz, Adana 
Mesleki ve Teknik Anadolu 

yönlü sorunlar yarattığına 
dikkati çeken Dal, bu 
projenin, kadınların 
ekonomiye ve istihdama 
katılımını artırmayı 
amaçladığını ifade etti.
Toplantının devamında, 
Mesleki Eğitim Birim 
Sorumlusu Çiğdem Yüzgeç 
tarafından projenin tanıtım 
sunumu gerçekleştirildi. 
Yüzgeç, proje kapsamında 
yapılacak çalışmaları ve 
hedefleri katılımcılarla 
paylaştı.

Girişimciler Kurulu 
Başkanı Rana Dal da 
açılış konuşmasında, 
kadın girişimciliğini daha 
nitelikli ve nicelikli hale 
getirme amacı taşıdıklarını 
belirtti. Dal, ekonomik 
zorlukları aşmanın 
vazgeçilmez koşulunun 
toplumdaki eşitsizlikleri 
gidermek olduğunu 
vurguladı. Özellikle cinsiyet 
eşitsizliğinin toplumlarda 
ekonomik, sosyal ve külterel 
gelişmeyi kısıtlayan çok 

SANAYİDE KADIN ELİ PROJESİ 
MUHTARLARA ANLATILDI
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YEŞİL VE MAVİ DÖNÜŞÜM İÇİN 
BÜYÜK SİNERJİ
Adana'da, Çukurova bölgesinin araştırma ekosisteminin etkinliğini 
artırma ve kurumlar arası birlikteliği güçlendirme amacıyla “Çukurova 
Araştırma ve İş Birliği Çalıştayı” gerçekleştirildi. Çalıştayda, yeşil ve 
mavi dönüşüm konuları ve bu alanda TÜBİTAK'ın destekleri ele alındı.

Ç ukurova Üniversitesi 
(ÇÜ) Araştırma 
Geliştirme Stratejileri 

Koordinatörlüğü ve 
Çukurova Teknokent 
ortaklığı; AOSB, ADASO 
ve ÇKA paydaşlığıyla 
"Çukurova Araştırma ve İş 
Birliği Çalıştayı" düzenlendi. 
Adana Valisi Yavuz Selim 
Köşger, Adana için yeşil 
dönüşümün önemine 
vurgu yaptı. Vali Köşger, 
bu alanda çıkan yenilikçi 
uygulamaların önemine 

ve üniversite sanayi iş 
birliği içinde geliştirilecek 
çözümlerin sağlayacağı 
değeri katılımcılarla 
paylaştı. Rektör Tuncel de 
Çukurova Bölgesi’ndeki 
araştırma ekosisteminin 
etkinliğini artırmayı, 
kurumları ve araştırma 
altyapıları arasındaki iş 
birliğini güçlendirmeyi 
amaçlayan çalıştaya 
ev sahipliği yapmaktan 
memnuniyet duyduklarını 
söyledi. 

“EMİSYON AZALTICI 
ÇEVREYE DUYARLI 
ÖNLEMLER ALINMALI”
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç ise Adana 
sanayisinin yapısı hakkında  
bilgi verdi ve Yeşil 
Mutabakat kapsamında 
emisyon azaltıcı çevreye 
duyarlı önlemler alınması 
gerektiğini vurguladı. 
Kıvanç, “Dünya önemli 
bir değişim ve dönüşüm 
içinde. Tüm bu süreçlerin 
temelinde de sıfır karbon 
salımı ve gelecek nesillere 
daha temiz bir dünya 
bırakmak hedeflenmektedir. 
Bu süreçte bizi en çok 
ilgilendiren konuların 
başında yer alan Avrupa 
Birliği, Sınırda Karbon 
Düzenleme Mekanizması 

Türk sanayisi için kritik 
öneme sahip. İhracatımızın 
yüzde 50’sinden fazlasını 
Avrupa’ya yapan ülkemiz 
için Avrupa Yeşil 
Mutabakatı ve onun 
getirdiği yükümlülükler, 
kurallar, standartlar ve 
mekanizmalara uymak 
ihracatçı veya ihracat 
yapmak isteyen tüm 
şirketler için hayati önem 
taşıyor.  Bu süreçten 
kaçabilme şansımız yok. Ya 
bu vergileri ödeyip rekabet 
etmeye çalışacağız ya da bu 
kurallara uyacağız.” dedi.
 
“YEŞİL VE MAVİYİ 
BİRBİRİNDEN 
AYIRMAMAK 
GEREKİYOR”
Açılış konuşmalarının 
ardından TÜBİTAK 
Başkanı Prof. Dr. Hasan 
Mandal, yeşil ve mavi 
dönüşüm konularında 
dünyadaki gelişmeler, 
bu konudaki zorluklar ve 
fırsatlar ile TÜBİTAK'ın 
sunduğu desteklerle ilgili 
katılımcılara konferans 
verdi. Mandal, geleceğin en 
önemli güçlüğünün, iklim 
değişikliği odaklı gıda, su, 
enerji ve bunun beraberinde 
getirdiği ekonomik ve sosyal 
sıkıntılar olduğunu söyledi.
Yeşili ve maviyi birbirinden 
ayırmamak gerektiğini 
vurgulayan Mandal, "Üç 
tarafı denizlerle çevrili olan 
ülkemizde sadece yeşil 
kavramı değil aynı zamanda 
mavi kavramı da ön plana 
getirilmeye çalışılan bir 
farkındalık konusu ve ne 
yazık ki bugüne kadar 
ortaya konan senaryolara 
bakıldığında iyi şeyler 
söylemiyor." diye konuştu.
Mandal, sorunun 
çözümünün ancak birlikte 
etkileşimlerle mümkün 
olabileceğini, düzenlenen 
çalıştayın da bu açıdan 
önemli olduğunu kaydetti.
Çalıştayda bölgesel 
kalkınma çerçevesinde 
konuların yanı sıra mavi-
yeşil dönüşüm başlığı 
altında Türkiye’nin çeşitli 
illerinden 30’u aşkın firma 
temsilcisi ve akademisyenin 
katılımıyla araştırma, 
ticarileştirme odaklı 
sunumlar gerçekleştirildi.
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ŞİRKETLERDE DEĞER ODAKLI 
YÖNETİM MASAYA YATIRILDI
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, günümüz iş dünyasında hem rekabet 
avantajı elde etmenin hem de markayı farklılaştırmanın kurum kültürü 
oluşturmaktan geçtiğini, şirket değerleri ile çalışan değerlerinin uyum 
içinde olmasının çok önemli olduğunu vurguladı. 

T ürkiye’nin önde 
gelen denetim, vergi 
ve danışmanlık 

hizmetleri sağlayıcısı 
Klynveld Peat Marwick 
Goerdeler'in (KPMG) 
“Şirketlerde Değer Odaklı 
Yönetim” konulu etkinliği 
Adana Sanayi Odası Sakıp 
Sabancı Toplantı Salonu’nda 
gerçekleştirildi. 
Toplantının açılış 
konuşmasını yapan ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, günümüz iş 
dünyasında, şirketlerin 
sadece finansal başarıya 
odaklanmalarının yeterli 
olmadığını tüm paydaşların; 
toplum beklentilerini ve 
ihtiyaçlarını göz önünde 
bulundurarak hareket 
etmeleri gerektiğine dikkat 
çekti.
Değer odaklı yönetimin, bu 
paydaşların her birine değer 
katmayı amaçlayan bir 
yaklaşımı ifade ettiğini, bu 
yaklaşımın sürdürülebilirlik 
ve uzun vadeli başarı 
için kritik rol oynadığını 
aktaran Başkan Kıvanç, 

“Finansal başarı elbette ki 
iş dünyasında önemli bir 
hedef ve gösterge olmaya 
devam ediyor. Ancak, 
sadece kısa vadeli kârlılığa 
odaklanmak, uzun vadede 
şirketlerin karşı karşıya 
kalabileceği riskleri göz ardı 
etmek anlamına gelebilir.” 
ifadelerini kullandı.  
 
“ŞİRKETLERİN TEPE 
YÖNETİMİNİ 5 KRİTİK 
KONU MEŞGUL EDİYOR”
21. yüzyılda büyük ya 
da küçük ölçekli olsun 

tüm şirketlerin tepe 
yönetimlerini meşgul eden 
beş kritik konu bulunduğunu 
bunların; kârlılığı ve şirketin 
değerini artırmak, yetenekli 
insanları kuruma çekmek 
ve elde tutmak, marka 
sadakati, kurum kültürüne 
etik değerleri yerleştirmek, 
sürdürülebilirlik ve 
krizlere dayanıklı bir şirket 
oluşturmak olduğunu dile 
getiren Zeki Kıvanç, şunları 
kaydetti: “Günümüz iş 
dünyasında hem rekabet 
avantajı elde etmenin hem 

de markayı farklılaştırmanın 
yolu kurum kültürü 
oluşturmaktan geçer. 
Şirket değerleri ile çalışan 
değerlerinin uyum içinde 
olması çok önemli. Bu 
durum, çalışanların şirkete 
bağlılığını artırmakta 
yüksek düzeyde güven, 
uyum ve üretkenliği ortaya 
çıkarmaktadır. Buna ek 
olarak, çalışanların şirketin 
hedeflerini gerçekleştirmek 
için çalışmaları maaşın 
ötesinde bir anlam ifade 
ettiğinde çalışanların 
tutkuları ve enerjileri daha 
fazla ortaya çıkacak. Bu 
başta müşteriler olmak 
üzere herkesi pozitif 
olarak etkileyecektir. 
Değer odaklı yönetim, bu 
unsurların hepsini dikkate 
alarak, şirketlerin daha 
sürdürülebilir ve dirençli 
olmalarını sağlar.”
 
“AİLE ŞİRKETLERİNİN 
SÜREKLİLİĞİ VE 
BAŞARISI İÇİN 
KATKIDA BULUNMAK 
İSTİYORUZ”
KPMG Türkiye Strateji 
ve Kurumsal Finansman 
Hizmetleri Bölüm Başkanı 
ve Şirket Ortağı Hande 
Şenova ise Adana'nın 
tarım, imalat ve hizmet 
sektöründeki çeşitliliğiyle 
Türkiye'nin en gelişmiş 
bölgelerinden biri olduğunu 
ifade ederek, ekonominin 
can damarı olan aile 
şirketlerinin sürekliliği 
ve başarısının artması  
için katkıda bulunmak 
istediklerini söyledi. 
Şirketlerde Değer Odaklı 
Yönetim etkinliğinde 
KPMG Türkiye, Strateji 
ve Operasyonlar Kıdemli 
Müdürü Emre Kara, 
“Gelecek Nesillere Aile 
İşletmelerinin Sağlıklı 
Devri: Aile Şirketlerinde 
Yönetişim”, Değerleme 
Hizmetleri Şirket Ortağı 
Burak Şahin, “Şirketlerde 
Değer Maksimizasyonu” 
ile Sermaye ve Borç 
Danışmanlığı Hizmetleri 
Şirket Ortağı Pınar 
Değirmenci, “Aile 
Şirketlerinde Bir 
Kurumsallaşma Yolu Olarak 
Halka Arz ve Süreçleri” 
konusunda bilgi verdi. 








